
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE ORDINARI DEL DIA 19 DE SETEMBRE DE 2019
PleÒrgan: 

OrdinàriaCaràcter: 
Sergi Pedret LlauradoPresident/a: 

M.Carme Alcoverro BeltranSecretari/ària: 
19 de setembre de 2019Dia: 

19:10Hora d'inici: 
Saló de PlensLloc: 

Assistents:

Sra. Núria Mas Folch (JUNTS)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (JUNTS)
Sra. Judit Albesa Fontgivell (JUNTS)
Sr. Josep M. Bages Virgili (JUNTS)
Sra. Verònica Torres Ferrant (JUNTS)
Sr. Ricard Gili Ferré (ERC-AM)
Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Arnau Salvat López (ERC-AM)
Sr. Enric Jódar Ciurana (CUP-AMUNT)
Sr. Jose Manuel Hernández Pérez (PSC-CP)

Excusen la seva assistència:

Sr. Jordi Domingo Ferré (JUNTS)

El Sr. Alcalde inicia la sessió dient: «Bona tarda i benvinguts a aquesta sessió plenària d’
avui, dia 19 de setembre de 2019. En primer lloc, l’assistència del regidor Jordi Domingo
Ferré està excusada per motius personals i també ja constarà en acta la incorporació del
Sr. José Hernández Pérez.   Comencem, doncs, aquesta sessió plenària d’avui seguint l’
ordre del dia establert».

ACORDS

LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR QUE VA
 TENIR LLOC EL DIA 1 D'AGOST DE 2019

PLE ORDINARI DEL DIA 1 D'AGOST DE 20191. 

El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Tots els regidors del plenari han tingut a disposició l’
acta. No sé si hi ha cap aportació en aquest punt?. Perfecte. Com que no n’hi ha cap,
passem a la votació d’aquest punt de l’ordre del dia».
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Per disposar tots els presents d’una còpia de l'acta  de la sessió  plenària anterior que
va  tenir lloc el dia 1 d'agost de 2019, se n’omet la lectura i s’aprova, per unanimitat dels
presents, el contingut de l'acta.
 

 DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA

DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE LA PRESIDÈNCIA DEL NÚM. 923 AL NÚM.2. 
1185 DE 2019
Es dóna compte, en compliment de l'article 42 del Reglament d'organització, funcionament i
règim jurídic de les corporacions locals, aprovat per Reial Decret 2568/1986 de 28 de
novembre, de les resolucions de la Presidència/Alcaldia, del núm. 923 al núm. 1185 de
2019, amb un total de 263.
 
Resum per unitats
8 Serveis mobilitat

1 Àrea de Serveis Interns

1 Fires

1 Intervenció

9 Tresoreria

3 Registre

1 Oficina d'Atenció al Ciutadà

97 Àrea Secretaria

1 Assistència jurídica

97 Recursos Humans

1 Serveis Socials

7 Obres, Urbanismes i Activitats

3 Àrea intervenció

20 Intervenció en activitats

5 Àrea tresoreria

3 Àrea de Serveis al Territori

3 Secretaria

1 Subvencions

1 Biblioteques i punts TIC

Detall dels Decrets
Núm.
decret

Data Unitat Assumpte

2019-
0000923

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0000924

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de dies d'assumptes propis i vacances

2019-
29  de
juliol de Recursos

Concessió de vacances
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0000925 2019 Humans

2019-
0000926

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0000927

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000928

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000929

29  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'PLE ORDINARI DEL DIA 1 D'AGOST DE 2019'

2019-
0000930

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0000931

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0000932

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0000933

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0000934

29  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0000935

30  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP parada Fira Avellana 2019

2019-
0000936

30  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP pati Fira Avellana 2019

2019-
0000937

30  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP parades Fira Avellana 2019

2019-
0000938

30  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP pati Fira Avellana 2019

2019-
0000939

30  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP Zona A Fira Avellana

2019-
0000940

30  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP parada Fira Avellana 2019

2019-
0000941

30  de
juliol de
2019

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Declaració responsable d'una companyia de telefonia per obres en sòl no
urbanitzable

2019-
0000942

30  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000943

30  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
30  de
juliol de Recursos

Concessió permisos personal laboral
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0000944 2019 Humans

2019-
0000945

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Nomenament interventora accidental

2019-
0000946

31  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES,
AGRICULTURA, ACTIVITATS I MEDI AMBIENT'

2019-
0000947

31  de
juliol de
2019

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Llicència urbanística per al tancament d'una finca en sòl no urbanitzable

2019-
0000948

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0000949

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000950

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000951

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000952

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000953

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000954

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000955

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000956

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000957

31  de
juliol de
2019

Recursos
Humans

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0000958

31  de
juliol de
2019

Subvencions
Sol·licitud de subvenció del romanent del PAM de l’any 2018 per a l’
adquisició d’equipament informàtic.

2019-
0000959

31  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 5 D'AGOST DE 2019'

2019-
0000960

31  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Cessió sala Epicentre Gaudí dia 31/7/2019

2019-
0000961

31  de
juliol de
2019

À r e a
Secretaria

Cessió sala d'actes Escoles Velles el 10/8/2019

2019-
0000962

1 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP parada safrà Fira Avellana

2019-
0000963

1 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP restauració Fira Avellana
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2019-
0000964

1 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Anul·lacio dies de vacances concedits

2019-
0000965

1 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0000966

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Nomenament funcionari interí amb categoria d'enginyer tècnic industrial.

2019-
0000967

2 d'agost
de 2019

À r e a
tresoreria

Sol·licitud de targeta d'aparcament individual per a persones amb
discapacitat, a favor de l'interessat com a titular no conductor

2019-
0000968

2 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització llicència ocupació via pública (plaça de l'Església) el dia 13/8
/2019

2019-
0000969

2 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Llicència ocupació temporal via pública el 2/8/2019 al passeig dels
Germans Nebot (Barri de Sant Sebastià)

2019-
0000970

2 d'agost
de 2019

Serveis
Socials

Atorgament de targeta d'aparcament individual per a persones amb
discapacitat, a favor de l'interessat com a titular no conductor.

2019-
0000971

2 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Servei concert Festa anys 80

2019-
0000972

2 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament gominoles Festa anys 80

2019-
0000973

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Proposta aprovació llista definitiva admesos i exclosos borsa auxiliar
administratiu

2019-
0000974

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Nova adscripció de personal al servei de neteja de dependències

2019-
0000975

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000976

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dia de lliure disposició

2019-
0000977

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000978

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0000979

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0000980

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0000981

2 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Contractació personal per substitució baixa per incapacitat temporal

2019-
0000982

2 d'agost
de 2019

Àrea de
Serveis
Interns

Nomenament personal eventual

2019-
0000983

5 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Anul·lació dies lliure disposició concedits

2019-
0000984

5 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Aquadiver" per la Fira de l'avellana

2019-
0000985

5 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP parada Fira Avellana

2019-
0000986

5 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Giravolt" per la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0000987

5 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Rampa-globus inflable Patrulla canina" per la Fira de
l'Avellana 2019

2019-
0000988

5 d'agost
de 2019

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Resolució concessió llicència urbanística d'obres en sòl no urbanitzable

2019- 5 d'agost
Àrea de
Serveis al Resolució sol·licitud de llicència urbanística per un tancament en sòl rústic
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0000989 de 2019 Territori

2019-
0000990

5 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Pista habilidad-Barredora Humor Amarillo" per la Fira de
l'Avellana 2019

2019-
0000991

5 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència de l' atracció "Tronkito" per la Fira de l'avellana 2019

2019-
0000992

5 d'agost
de 2019

À r e a
tresoreria

Petició per part de BASE de resolució de l'ampliació del termini del
fraccionament sol·licitat respecte el que estableix l'ordenança de BASE, en
relació amb l'expedient executiu núm. 2011/97982

2019-
0000993

5 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Pista americana de bolas" Fira de l'Avellana 2019

2019-
0000994

5 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Grúas pesca mecánica club California" per la Fira de
l'Avellana 2019

2019-
0000995

5 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Contractació servei musical ABBA

2019-
0000996

5 d'agost
de 2019

À r e a
tresoreria

Petició per part de BASE de resolució de l'ampliació del termini del
fraccionament sol·licitat respecte el que estableix l'ordenança de BASE, en
relació amb l'expedient executiu núm. 2011/61783

2019-
0000997

5 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament gots reutilitzables

2019-
0000998

6 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Publicitat Fira de l'Avellana - Tarragona 21

2019-
0000999

6 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Resolució que declara el desistiment de l'interessat en no haver acreditat la
representació de la societat titular del vehicle sinistrat (continuació Exp. 357
/18-Jur)

2019-
0001000

6 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP restauració Fira Avellana

2019-
0001001

6 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Subminsitrament de samarretes Festa Major de Sant Jaume

2019-
0001002

6 d'agost
de 2019

Fires Espai OVP llaminadures Fira Avellana

2019-
0001003

6 d'agost
de 2019

Biblioteques
i punts TIC

Contractació del servei d'assegurances d'accident per l'excursió jove

2019-
0001004

6 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Caseta de tiro multijuego" per la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001005

6 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP restauració Fira Avellana

2019-
0001006

6 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP Zona A Fira Avellana

2019-
0001007

6 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP restauració 3 m. lineals Fira Avellana

2019-
0001008

6 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Publicitat Fira de l'Avellana - Canal Reus TV

2019-
0001009

6 d'agost
de 2019

Tresoreria Ordenació de pagaments relació número 026/2019 i altres

2019-
0001010

6 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001011

6 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001012

6 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001013

6 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001014

6 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dies d'assumptes propis
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2019-
0001015

7 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Servei activitats infantils amb jocs de fusta - Fira de l'Avellana

2019-
0001016

7 d'agost
de 2019

Registre
Rectificació d’una errada material en el Decret núm. 803-2019 sobre el
nomenament de membres al Consell Assessor de l’Entitat Pública
Empresarial Riudoms Gestió.

2019-
0001017

7 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Publicitat Fira de l'Avellana Diari de Tarragona

2019-
0001018

7 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament d'aigües per l'organització de la Fira

2019-
0001019

7 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Organització cursa portadors de sacs Fira de l'Avellana

2019-
0001020

7 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament càtering partits de futbol Fira

2019-
0001021

7 d'agost
de 2019

À r e a
intervenció

Adjudicació del contracte de subministrament de gorros de piscina per als
participants en l'Escola de Lleure "Viu l'Estiu"

2019-
0001022

7 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Publicitat Fira de l'Avellana - El Punt Avui

2019-
0001023

7 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Revista programació Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001024

7 d'agost
de 2019

Tresoreria Pagament a justificar núm. 21/2019

2019-
0001025

7 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 12 D'AGOST DE 2019'

2019-
0001026

8 d'agost
de 2019

Registre
Adjudicació, mitjançant contracte menor, per l'actuació dels grallers de
Riudoms

2019-
0001027

8 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Barcas acuáticas" per la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001028

8 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Resolució de la reclamació de responsabilitat patrimonial per danys
materials en un aparell elèctric en connectar-lo a la xarxa municipal de la
Fira de l'avellana 2018.

2019-
0001029

8 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Resolució de la reclamació de responsabilitat patrimonial per danys
materials causats en data 28 de gener de 2019 als pneumàtics d'un vehicle
que circulava pel carrer Sant Bonifaci, on s'executaven les obres
municipals de pavimentació.

2019-
0001030

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització de celebració de matrimoni civil el dia 10 d'agost de 2019

2019-
0001031

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Activitat Trobada de tartranes Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001032

8 d'agost
de 2019

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Resolució desistiment i arxiu de les actuacions d'una llicència d'obres
menors en sòl no urbanitzable

2019-
0001033

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001034

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001035

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament vinils estand informació Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001036

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP restauració Fira Avellana

2019-
0001037

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Servei distribució programa consulta Fira de l'Avellana

2019-
0001038

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Adjudicació mitjançant contracte menor subministrament avellana torrada
pel punt d'informació de la Fira de l'Avellana

2019- 8 d'agost À r e a
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0001039 de 2019 Secretaria Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001040

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001041

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001042

8 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Resolució de la reclamació pels danys materials causats el 13 de
desembre de 2018 en una caiguda al carrer Sant Bonifaci on s'executaven
les obres municipals de pavimentació.

2019-
0001043

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001044

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001045

8 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001046

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001047

8 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001048

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001049

8 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances i dia lliure disposició

2019-
0001050

8 d'agost
de 2019

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Requeriment de documentació per reemprendre l'execució d'un contracte
d'obres municipals

2019-
0001051

8 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001052

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001053

8 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001054

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001055

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Adjudicació locució falques megafonia Fira de l'Avellana

2019-
0001056

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001057

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP restauració Fira Avellana

2019-
0001058

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001059

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001060

8 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001061

8 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001062

8 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001063

8 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001064

8 d'agost
de 2019

Tresoreria 1a. aportació a compte exercici 2019 EPE Riudoms Gestió
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2019-
0001065

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització ocupació d'un espai a la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001066

8 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Canguro show" per la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001067

8 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Jamaica cuba libre" per la Fira de l'avellana 2019.

2019-
0001068

8 d'agost
de 2019

Tresoreria Relació ordenació pagaments núm. 027/2019 i altres

2019-
0001069

8 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Suspensió temporal dels objectius de qualitat acústica del municipi durant
la celebració de la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001070

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament càtering biciciletada popular 2019

2019-
0001071

8 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Inscripció d'una parella estable en el Registre Municipal de Parelles
Estables

2019-
0001072

9 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Adjudicació mitjançant contracte menor sopar membres de la Solana Fira
de l'Avellana

2019-
0001073

9 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització de celebració d'un matrimoni civil el dia 6 de setembre de 2019

2019-
0001074

9 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Adjudicació subministrament ampolles d'oli per actes protocol·laris

2019-
0001075

9 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Espai OVP restauració Fira Avellana

2019-
0001076

9 d'agost
de 2019

Tresoreria Pagament a justificar núm. 22/2019

2019-
0001077

9 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Autorització de celebració d'un matrimoni civil el dia 12 de setembre de
2019

2019-
0001078

9 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Assegurança d'accidents i danys expositor Fira 2019

2019-
0001079

9 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament roba de sac muntatge entrada recinte firal

2019-
0001080

9 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Inscripció d'una parella estable en el Registre Municipal de Parelles
Estables

2019-
0001081

9 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001082

9 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001083

9 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència de l'atracció "Scalextric" per la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001084

9 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Olla grande" per la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001085

9 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Castillo misterioso"

2019-
0001086

9 d'agost
de 2019

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Incorporació del manteniment d'un nou aparell elevador al contracte vigent
adjudicat a l'empresa A. Embarba, SA

2019-
0001087

9 d'agost
de 2019

Intervenció
en activitats

Llicència atracció "Pista autos infantil" per la Fira de l'Avellana 2019

2019-
0001088

9 d'agost
de 2019

Àrea de
Serveis al
Territori

Aprovar la reclamació al contractista, dels danys i perjudicis causats a
l'ajuntament, per l'execució subsidiària d'obres per a reparar treballs
indegudament executats.

2019-
0001089

9 d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Incorporació personal indefinit no fix discontinu área neteja de
dependències

2019-
0001090

9 d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Nomenament de la 1a tinent d'alcalde com a alcaldessa accidental.

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
6
6
C
D
3
6
8
9
6
F
9
A
4
F
6
1
B
B
E
C
B
9
C
A
0
4
B
5
F
8
3
1
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
1
0
/
0
1
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
0
9
:
0
1
:
5
7

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 15/11/2019 a les 08:02:15 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 15/11/2019 a les 09:57:38



2019-
0001091

1 2
d'agost
de 2019

Serveis
mobilitat

Sol·licitud d'ocupació del domini públic amb una carpa de 2 ml i una barra
de bar a la plaça de l'Església, a la zona situada davant l'Abadia, i
sol·licitud d'ocupació amb 4 taules del c/ Sant Jaume davant el número 2,
durant els dies 9, 10 i 11 d'agost (Fira), per donar servei al Bar del Casal

2019-
0001092

1 2
d'agost
de 2019

Serveis
mobilitat

Sol·licitud d'ocupació del domini públic amb taules i cadires a la zona
interior de la plaça de l'Església situada davant l'Abadia per donar servei de
terrassa al bar del Casal Riudomenc

2019-
0001093

1 4
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Aprovar la incoació d'expedient sancionador per tinença de 2 gossos - pit
bull - de raça potencialment perillosa sense la llicència corresponent.

2019-
0001094

1 4
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES,
ACTIVITATS, AGRICULTURA I MEDI AMBIENT DEL DIA 19/08/2019'

2019-
0001095

1 4
d'agost
de 2019

Secretaria Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 19 D'AGOST DE 2019'

2019-
0001096

1 9
d'agost
de 2019

Secretaria Canvi de titularitat dret funerari de concessió nínxol núm. 505 

2019-
0001097

2 0
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat dret funerari de concessió nínxol núm. 995

2019-
0001098

2 0
d'agost
de 2019

Secretaria
Aprova l'inici d'expedient sancionador per infracció de la Llei de Protecció
dels Animals

2019-
0001099

2 0
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Finalització contracte de treball

2019-
0001100

2 0
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat dret funerari de concessió nínxol núm. 53

2019-
0001101

2 0
d'agost
de 2019

Obres,
Urbanismes
i Activitats

Requeriment de documentació i retirada de residus amb motiu de
l'execució d'un contracte d'obres

2019-
0001102

2 2
d'agost
de 2019

Oficina
d'Atenció al
Ciutadà

Cessió Sala d'Actes de la Casa de Cultura el dia 23 d'agost de 2019

2019-
0001103

2 2
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Aprovació llista provisional admesos i exclosos del procés selectiu per a la
formació d'una borsa de monitors/ores de menjador

2019-
0001104

2 2
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Complement de productivitat mes d'agost integrants Servei de Vigilants

2019-
0001105

2 3
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat dret funerari concessió nínxol 420

2019-
0001106

2 3
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat dret funerari de concessió del nínxol núm.635

2019-
0001107

2 3
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat dret funerari de concessió del nínxol núm. 2005 (doble)

2019-
0001108

2 3
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Canvi de titularitat del dret funerari de concessió del nínxol núm. 570

2019-
2 6
d'agost Recursos

Aprovació serveis extraordinàris inclosos a la nòmina del mes d'agost 2019
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0001109 de 2019 Humans

2019-
0001110

2 6
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Aprovació nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes d'agost de 2019 i
assegurances socials.

2019-
0001111

2 6
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Ordenació pagament nòmina de retribucions del personal de l’Ajuntament i
assistències dels regidors corresponents al mes d'agost de 2019 i
assegurances socials.

2019-
0001112

2 6
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Llicència autorització via pública ANC 10/9/2019

2019-
0001113

2 7
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Formalització de l'acord individual amb efectes del dia 1 de setembre de
2019 i fins el dia 12 de juny de 2020 per a realitzar l'activitat formativa en el
desenvolupament de la beca de formació a l'Ajuntament de Riudoms per
part d'una alumna

2019-
0001114

2 8
d'agost
de 2019

À r e a
tresoreria

Aprovació del Padró de la Taxa de conservació de cementiri que correspon
a l'exercici 2019

2019-
0001115

2 8
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Proposta regidora d'educació referent a la incorporació del personal de la
llar d'infants pel curs 2019-2020 d'acord amb les indicacions de les
jornades i horaris a realitzar, comunicats per la directora de la llar.

2019-
0001116

2 8
d'agost
de 2019

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 2 DE SETEMBRE DE
2019'

2019-
0001117

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dies de vacances i d'assumptes propis

2019-
0001118

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dies de vacances i dies d'assumptes propis

2019-
0001119

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001120

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001121

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001122

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dies d'assumptes propis

2019-
0001123

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001124

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal funcionari

2019-
0001125

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001126

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001127

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió vacances personal laboral

2 9
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2019-
0001128

d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió vacances personal laboral

2019-
0001129

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de dies de lliure disposició

2019-
0001130

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió vacances personal laboral

2019-
0001131

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001132

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió de vacances

2019-
0001133

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió permisos personal laboral

2019-
0001134

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Concessió vacances personal laboral

2019-
0001135

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Autorització assistència i aprovació despeses per a la realització d'una
jornada de formació.

2019-
0001136

2 9
d'agost
de 2019

Recursos
Humans

Petició referent a adaptar l'horari de treball d'acord amb les necessitats
especials d'un treballador dels serveis administratius

2019-
0001137

2 9
d'agost
de 2019

Assistència
jurídica

resolució de la reclamació de responsabilitat patrimonial per danys derivats
de fuita d'aigua de canonada municipal al garatge de l'edifici del carrer Sant
Vicenç, 6.

2019-
0001138

3 0
d'agost
de 2019

Tresoreria Pagament a justificar núm. 023/2019

2019-
0001139

2  d e
setembre
de 2019

Tresoreria
Aprovació de la relació núm. 8/2019, de liquidacions de l’Impost sobre l’
increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana.

2019-
0001140

4  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Referent a la incorporació del personal del servei de menjador pel curs
2019-2020 d'acord amb les indicacions de les jornades i horaris a realitzar,
comunicats per la coordinadora del menjador

2019-
0001141

4  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Sol·licitud de baixa voluntària d'una treballadora

2019-
0001142

4  d e
setembre
de 2019

Serveis
mobilitat

Sol·licitud de baixa de la falca situada al c/ Xaloc, 13, al·legant que fa anys
que es va retirar al asfaltar el carrer i baixa del rebut emès de Guals i
vorades del 2018

2019-
0001143

4  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES,
ACTIVITATS I MEDI AMBIENT DEL DIA 9 DE SETEMBRE DE 2019'

2019-
0001144

4  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Cessió aula de les Escoles Velles per realitzar reunió AMPA el 17/9/2019

2019-
0001145

4  d e
setembre
de 2019

Àrea de
Serveis al
Territori

Sol.licitud de modificació del titular dels guals núm. 282 i 399, situats a l'av.
Francesc Macià, núm.16 i 16-A respectivament 

2019-
0001146

5  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Incorporació del personal adscrit a les instal·lacions esportives per la
temporada 2019-2020, d'acord amb les indicacions de la jornada i l'horari a
realitzar, comunicat pel coordinador de serveis públics.

5  d e
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2019-
0001147

setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 9 DE SETEMBRE DE
2019'

2019-
0001148

5  d e
setembre
de 2019

Registre
Decret d'autorització de celebració d'un matrimoni civil el dia 6 de setembre
de 2019

2019-
0001149

6  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Exclusió d'una treballadora de la borsa de treball d'operaris de serveis
generals.

2019-
0001150

6  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Incorporació auxiliar de cuina servei de menjador escolar curs 2019-2020

2019-
0001151

6  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Rescissió contracte treballadora per la no superació del període de prova.

2019-
0001152

6  d e
setembre
de 2019

Serveis
mobilitat

Sol·licitud de canvi de titular del gual núm. 397, situat al c/ Verge dels
Dolors, 9, atesa la transmissió de la propietat i petició de contragual

2019-
0001153

6  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Aprovació de la relació provisional dels aspirants admesos i exclosos en el
procés selectiu per a la formació d'una borsa de treball d'educadors/ores de
la llar d'infants

2019-
0001154

6  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Aprovació relació provisional d'aspirants admesos i exclosos en el procés
selectiu per a la formació d'una borsa de treball de personal auxiliar de la
llar d'infants

2019-
0001155

6  d e
setembre
de 2019

Serveis
mobilitat

Sol·licitud de baixa del gual comunitat núm. 353 i reserva de via situada a
l'immoble del c/ Mont-roig, 2-C

2019-
0001156

6  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Aprovació definitiva de la relació d'admesos i exclosos del procés selectiu
per a la formació d'un borsa de treball de monitors de menjador

2019-
0001157

6  d e
setembre
de 2019

Serveis
mobilitat

Sol·licitud de baixa del gual núm. 344, situat al c/ Mont-roig, 10

2019-
0001158

6  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Cessió local Jove 10/9/2019 ANC

2019-
0001159

6  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Designació d'un municipi la població del qual sigui igual o inferior a 20.000
habitants.

2019-
0001160

6  d e
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Contractació personal per substitució baixa per incapacitat temporal

2019-
0001161

9  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Rectificació del decret pel qual es designen els membres del Tribunal del
procés selectiu per a la formació d'una borsa de monitors/ores de menjador

2019-
0001162

9  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Cessió sala d'actes Casa de Cultura 12/10/2019 ANC

2019-
0001163

9  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament de sardina "Sardinada popular" 10/9/2019

2019-
0001164

9  d e
setembre
de 2019

Tresoreria Pagament a justificar núm. 024/2019

2019-
0001165

9  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament de pa i coques DIada 11 de setembre

9  d e
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2019-
0001166

setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament de tomàquets Sardinada Popular

2019-
0001167

9  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament de diferents productes per la Sardinada Popular

2019-
0001168

9  d e
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament material sopar Sardinada Popular

2019-
0001169

9  d e
setembre
de 2019

Serveis
mobilitat

Sol·licitud de canvi de titular de la llicència concedida per una falca de ferro
al passeig Germans Nebot, núm. 19

2019-
0001170

10  de
setembre
de 2019

À r e a
tresoreria

Aprovació del Padró de la Taxa de guals i vorades que correspon a
l'exercici 2019

2019-
0001171

10  de
setembre
de 2019

À r e a
intervenció

Expedient: Línies Fonamentals del Pressupost 2020

2019-
0001172

10  de
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Cessió material i cessió ús sala d'exposicions CERAP 20/09/2019

2019-
0001173

10  de
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament avellana torrada Sardinada popular

2019-
0001174

10  de
setembre
de 2019

Serveis
mobilitat

Sol·licitud de baixa del gual núm. 173 situat al c/ de Lluís Companys i
Jover, núm. 3, nau 2

2019-
0001175

10  de
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Cessió taules i cadires activitat Amics de Rudoms 8-9-2019

2019-
0001176

10  de
setembre
de 2019

Tresoreria Pagament a justificar núm. 25/2019

2019-
0001177

10  de
setembre
de 2019

Intervenció APROVACIÓ LÍNIES FONAMENTALS DEL PRESSUPOST 2020

2019-
0001178

12  de
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Convocatòria de 'JUNTA DE GOVERN DEL DIA 16 DE SETEMBRE DE
2019'

2019-
0001179

12  de
setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Petició de material i autorització ocupació via pública 10/9/2019 realització
d'un sopar

2019-
0001180

12  de
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Modificació de jornada de mutu acord i encàrrec de funcions treballador
adscrit área neteja dependències.

2019-
0001181

12  de
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Rescissió contracte treballadora per la no superació del període de prova.

2019-
0001182

12  de
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Exclusió d'una treballadora de la borsa de treball d'operaris de serveis de
neteja

2019-
0001183

13  de
setembre
de 2019

Recursos
Humans

Contractació personal per substitució baixa per incapacitat temporal

2019-
0001184

13  de
setembre
de 2019

À r e a
intervenció

Aixecament objecció relacions factures

13  de
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2019-
0001185

setembre
de 2019

À r e a
Secretaria

Subministrament material floral Diada 11 de setembre

 
El Ple en queda assabentat.
 

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL PRESSUPOST
 DE LES ENTITATS LOCALS DEL 2N TRIMESTRE DE 2019, AL MINISTERI D'HISENDA

DONAR COMPTE DE LA REMISSIÓ DE L'EXECUCIÓ TRIMESTRAL DEL3. 
PRESSUPOST DE LES ENTITATS LOCALS DEL 2N TRIMESTRE DE 2019, AL
MINISTERI D'HISENDA

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «És un d’aquests punts que, com els següents que
continuaran en aquest plenari, són d’obligat compliment i han de passar també per aquesta
sessió plenària en format de donar compte. No sé si hi ha cap aclariment pel que fa a
aquest punt?».
 

I no havent-hi cap més intervenció per part de la resta de regidors, es dóna compte al Ple
de l’Ajuntament que s’ha comunicat, en data 31 de juliol de 2019, al Ministeri d’Hisenda l’
actualització i les dades d’execució del pressupost i dels estats financers de les entitats que
formen part del sector d’administracions públiques de l’Ajuntament de Riudoms,
corresponent al 2n trimestre de l’exercici de 2019.
 
Així mateix, també es comuniquen les dades corresponents a l’Informe d’avaluació del
compliment d’objectius que contempla la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, i que suposen que el pressupost en execució de les
entitats que formen part del sector d’administracions públiques d’aquest Ajuntament, no
compleix amb l’objectiu d’estabilitat pressupostària i que el nivell de deute viu és de
3.115.862,23 euros.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.
 

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A
PROVEÏDORS I DE MOROSITAT DEL 2N TRIMESTRE DE 2019, AL MINISTERI

 D'HISENDA

DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DEL PERÍODE MIG DE PAGAMENT A4. 
PROVEÏDORS I DE MOROSITAT DEL 2N TRIMESTRE DE 2019, AL MINISTERI
D'HISENDA

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «Es dóna compte del compliment del període mig de
pagament a proveïdors i de morositat en el segon trimestre de 2019, el qual és de 53 amb
34 dies. Cap aclariment pel que fa a aquest punt?».

I no havent-hi cap més intervenció per part de la resta de regidors, es dóna compte al Ple
de l’Ajuntament que s’ha comunicat, en data 31 de juliol de 2019, al Ministeri d’Hisenda, les
dades del període mig de pagament a proveïdors de les administracions públiques i de
morositat, del 2n trimestre de 2019, de conformitat amb l’article 4.1 b) de l’Ordre HAP/2105
/2012, d’1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’
informació previstes a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i
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sostenibilitat financera i de conformitat amb el que estableix la Disposició Transitòria Única
del Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, per la qual es desenvolupa la metodologia del
càlcul del període mig de pagament a proveïdors de les administracions públiques i les
condicions i el procediment de retenció de recursos dels règims de finançament, previstos a
la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.
 

 DONAR COMPTE DEL SEGUIMENT DEL PLA D'AJUST DEL 2N TRIMESTRE DE 2019

DONAR COMPTE DEL SEGUIMENT DEL PLA D'AJUST DEL 2N TRIMESTRE DE 20195. 

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «Tots els regidors del plenari disposen de l’acord del
ple del 4 d’abril de 2012 d’aquest pla d’ajustament i la confirmació que s’està seguint
correctament aquest pla».

I no havent-hi cap més intervenció per part de la resta de regidors, es dóna compte al Ple
de l’Ajuntament que s’ha comunicat, en data 31 de juliol de 2019, al Ministeri d’Hisenda, les
dades del seguiment trimestral del Pla d’ajust del 2n trimestre de 2019, en compliment del
que disposen els apartats 4 i 6 de la disposició addicional primera de la Llei Orgànica 4
/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’
estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. S’ha complert amb l’obligació de remetre
l’informe trimestral sobre el compliment dels terminis previstos a la Llei 15/2010, de 5 de
juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableix les
mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials, i s’ha complert amb l’
obligació de l’actualització d’informació de la CIR-Local.
 
Vist tot això, el Ple de l’Ajuntament en queda assabentat.
 

 MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM PER TAL QUE EL6. 
PREGONER DE LA FESTA MAJOR DE SANT JAUME I LA PERSONA QUE INAUGURA
LA FIRA DE L'AVELLANA SIGUIN ESCOLLITS AMB CONSENS I PRIORITZANT
PERSONES REPRESENTATIVES I LA IGUALTAT DONA-HOME

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: «Seguirem l’ordre de registre d’aquestes mocions.
Per tant, primer es debatran les tres mocions registrades pel grup municipal d’Esquerra
Republicana-Acord Municipal i després les tres mocions presentades pel grup de la CUP-
Amunt.
 
Per tant, passem a la primera moció, que és la que presenta el grup municipal d’Esquerra
per tal que el pregoner de la Festa Major de Sant Jaume i la persona que inaugura la Fira
de l’Avellana siguin escollits amb consens, i prioritzant persones representatives i la igualtat
entre dona i home. Si algú d’Esquerra vol comentar la moció?».

 
El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM explica el contingut de la moció
dient: «Aquesta moció es presenta amb una voluntat clara: que les figures públiques i de
caràcter simbòlic que fan el pregó de la Festa de Sant Jaume i que inauguren la Fira de l’
Avellana siguin escollides per consens, i és que considerem que són figures que és bo que
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representin una part majoritària del riudomencs. En aquest sentit, la moció porta diversos
acords a aquest plenari. El primer és que tant el pregoner de Sant Jaume com la persona
que inaugura la fira s’escullin per consens polític i social. En concret, nosaltres hem
proposat que aquestes figures haurien de ser triades amb el suport de com a mínim dues
terceres parts dels regidors de l’Ajuntament. Aquí vull fer un parèntesi i destacar que, en la
junta de portaveus que va tenir lloc la setmana passada i on vam assistir tant l’Alcalde com
els portaveus dels quatre grups municipals, vam deixar clar que com a grup d’Esquerra
estàvem disposats a fer canvis en la proposta d’aquestes dues terceres parts de regidors si
s’evidenciava que hi havia la voluntat d’arribar a un acord per part de la resta grups polítics.
Dit una d’altra manera, vam deixar clar que aquest era un punt de partida, que estàvem
disposats i que ho continuem estant per a fer canvis i arribar a un acord que permeti
aconseguir el consens que reclamem. La nostra voluntat no és generar picabaralles
públiques a l’hora d’escollir aquestes dues figures, sinó tot el contrari: creiem que el millor
per a eliminar picabaralles és prendre aquestes decisions per consens.
 
Una vegada fet aquest parèntesi, torno als acords que planteja la moció. Reclamem que l’
Ajuntament de Riudoms també es comprometi a prioritzar persones representatives per al
conjunt de riudomencs a l’hora de triar el pregoner de la Festa Major de Sant Jaume i l’
escollit per a inaugurar la Fira de l’Avellana. Això inclou persones que viuen a Riudoms o
que, tot i no residir-hi, tenen un vincle especial, i també persones amb un paper institucional
rellevant en entitats, administracions públiques, etc. Per norma general, considerem que s’
haurien de prioritzar persones representatives d’aquells àmbits vinculats a la Festa Major i
a la Fira, com el cultural, l’associatiu, l’agrícola, el gastronòmic, el comercial... I en aquesta
moció també demanem que en l’elecció d’aquestes dues persones es prioritzi la igualtat
home-dona. No pot ser (ho hem dit en altres ocasions) que en 39 edicions de la Fira de l’
Avellana mai l’hagi inaugurat una dona. De fet, tal com la CUP ha comentat en diverses
ocasions en aquest ple i com també ho va comentar des d’Esquerra el passat 1 d’agost,
ens queda molt camí per recórrer en aquest àmbit. També ens consta (perquè així ens ho
va explicar l’alcalde en la junta de portaveus i no dic res que no es pugui explicar) que tant
Junts per Riudoms com el PSC comparteixen aquesta voluntat d’avançar cap a la igualtat
home-dona a l’hora d’escollir el pregoner de Sant Jaume i la persona que inaugura la Fira.
Sense anar més lluny, volem deixar constància que dels tres pregoners que hi ha hagut de
Sant Jaume, dues han estat dones».
 
A continuació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Gili, i dóna la paraula al portaveu
de la CUP, per si vol fer cap intervenció sobre aquesta moció.

 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP-Amunt, intervé i manifesta: «Bé,
nosaltres veiem amb bons ulls la proposta. De fet, ja s’ha comentat una mica en l’exposició
de motius. En la darrera legislatura, Roser Torres, l’anterior regidora, va escriure un article
denunciant la nul·la presència de dones a la inauguració de la Fira i l’assemblea local de la
CUP va fer una infografia que manifestava que, en quasi 40 anys d’edicions de la Fira de l’
Avellana cap dona havia tingut l’honor d’inaugurar-la. Llavors, volem subratllar l’aspecte de
la paritat perquè creiem que, més enllà del resultat de la votació d’aquesta moció per part
de tots els membres d’aquest plenari (i així també ho vam comentar en la junta de
portaveus), hauríem d’estar d’acord en què la paritat és una anormalitat democràtica que
després de 40 anys encara cap dona hagi pogut tenir l’honor d’inaugurar la Fira de l’
Avellana. Per tant, més enllà del sentit que pugui haver dels vots en aquesta moció (els
quals desconeixem) creiem que aquest acord com a mínim s’hauria de fer explícit per part
de tots els grups del plenari. Estem d’acord amb què la figura del pregoner hauria de tenir
relació amb el poble i amb la seva cultura. Evidentment hi afegiríem que en el cas de la Fira
de l’Avellana també hauria de tenir una relació amb el sector. Tanmateix, discrepem una
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mica en el sentit que nosaltres no creiem que hagin de ser figures amb un to polític. De fet,
no ens agrada que les inauguracions tinguin aquest tipus de rol. També es va dir que si
alguna vegada hi havia una personalitat política de gran importància o rellevància per al
país, doncs se’n podria parlar. Però creiem que és molt més positiu per al municipi i aporta
molt més valor que siguin figures vinculades al teixit associatiu o cultural del municipi.
 
Respecte a l’elecció de persones, també ho vam comentar. No hem proposat canvis perquè
s’havia arribat a una espècie d’acord. Veiem una mica conflictiu el fet que es votés o que es
portés la votació del nom d’una persona al plenari, però bé. També va quedar clar en la
junta de portaveus que la voluntat no era que hi hagués una picabaralla com s’ha dit, sinó
que es pogués consensuar prèviament i en aquest sentit creiem que el consens hauria de
partir tant de les entitats que representen o col·laboren a la Festa Major, com del comitè o
els col·laboradors de la Fira de l’Avellana. Més enllà del consens polític que hi pugui sorgir i
que és evident, creiem que és important també destacar aquest fet.
 
Finalment, potser avui parlem d’aquesta moció per qüestions externes o una mica
polèmiques i volem deixar palès que el fet que existeixi la figura del pregoner de la Festa
Major és una decisió que es va prendre en una legislatura passada. La resta de grups de l’
oposició no van tenir l’oportunitat de manifestar la seva opinió al respecte sobre com es
desenvolupava la Festa Major. Per tant, avui discutim aquest fet perquè potser no hi ha
hagut prèviament la oportunitat per a poder-ne parlar. Sabem que no és responsabilitat del
nou govern, però creiem que s’havia d’aprofitar l’ocasió per a deixar clar que aquesta
decisió va ser presa unilateralment per l’equip de govern anterior».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar i manifesta: «No és presa per la totalitat d’
aquest govern, però sí compartida per l’alcaldia».

 
A continuació, la Sra. Verònica Torres, regidora de Festes i Protocol, intervé i fa la següent
manifestació: «Bona tarda. Nosaltres creiem oportú que la decisió final d’escollir el
pregoner o la pregonera i la persona que inaugura la fira recaigui sobre l’organitzador d’
aquest esdeveniment, tant per part del govern de l’Ajuntament com del comitè de la fira.
Tanmateix, l’equip de govern estarà encantat de rebre propostes dels grups polítics i dels
veïns i les veïnes. Ho poden fer a través de la Regidoria de Protocol per a tenir-les en
compte en properes edicions. No tanquem les portes: tal com ja es va manifestar en la junta
de portaveus en podem parlar, tot i així el nostre vot serà en contra».

El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Torres, i pregunta si algun regidor vol fer
alguna intervenció més?. «Primer li donem la paraula... Anem per ordre de vot, tot i que heu
presentat la moció. Ho fem d’acord amb l’ordre de vots i així tanqueu vosaltres».

 
El Sr. Enric Jódar manifesta: «Simplement volem aclarir el comentari de l’alcaldia perquè no
ens casa amb el tarannà en què s’ha manifestat, és a dir, que l’alcaldia revalidi una decisió
que l’anterior govern va fer sense comptar amb la resta grups. És un petit aclariment».

 
El Sr. Alcalde respon: «L’alcalde estava d’acord amb aquella decisió. És el meu tarannà,
però estava totalment d’acord amb aquella decisió».

 
El Sr. Ricard Gili manifesta: «Gràcies. Estic completament d’acord amb el que ha comentat l’
Enric. Nosaltres en la moció diem que les persones que considerem que haurien d’
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inaugurar i fer el pregó poden ser tan d’un perfil vinculat a Riudoms com d’un perfil
institucional. Si em fessis dir un percentatge, buscar un titular, potser et diria 70-30 a favor
de les persones vinculades a Riudoms, però sense tancar la porta a perfils institucionals
que en un determinat moment podem considerar que poden ser interessants per al municipi
o per la rellevància que tinguin quant al que comentava el regidor de la CUP. Pel que fa al
que comentava des de Junts per Riudoms, entenem que esteu encantats de rebre
propostes sobre les persones que poden inaugurar la fira o fer de pregoner. Entenc que ja
explicareu en el seu moment com és això, però alerta de no convertir-ho en un circ perquè
no és la nostra voluntat. I l’altra cosa és sobre el punt que votareu en contra. Entenc que
per la pressió del que va passar arran de la fira de l’1 d’agost i per l’error que segons el
nostre parer es va cometre i que finalment crec que de manera tàcita es va reconèixer, es
va fer la retirada de la persona que inauguraria. A causa d’aquella pressió, avui esteu
posant la clau al pany i esteu dient que esteu disposats a rebre propostes. Ens agradaria
obrir la porta del tot. Bé, de moment hem aconseguit que es posi la clau al pany. Veurem si
la pressió aconsegueix que obrim un dia la porta i que entri una mica d’aire. Insisteixo en
una cosa que hem dit durant la moció que és l’absoluta voluntat d’acord. De fet, en la junta
de portaveus es va dir que, si la música de la moció agradava, estaven disposats a entrar
detalladament en termes concrets que es deien en la moció i jo crec que el terme que
potser lligui més el govern és el de les dues terceres parts dels regidors. Allí s’hi va dir, i ara
ho dic en el ple: estem disposats a parlar-ne. Des del govern s’ha decidit no parlar-ne i
evidentment ho respectem, però no ho compartim».

 
El Sr. Alcalde respon: «Una vegada escoltades totes les intervencions (que ningú digui que
no deixem parlar), hem dit que votaríem en contra d’aquesta moció. Estaríem encantats de
rebre propostes no només dels grups municipals, sinó també dels veïns i les veïnes com
aportava el regidor de la CUP. També poden ser propostes d’aquells col·lectius
organitzadors d’aquestes festes. Jo crec que la regidora de Protocol ha deixat ben clar que
la voluntat segueix sent de parlar-ne, però tal com està presentada i redactada la moció, és
veritat. És a dir, la veritat per davant. En la junta de portaveus vam deixar constància que si
s’havia de modificar un punt, doncs ho faríem. Però s’han de modificar tots. Per tant,
comencem de zero i parlem-ne. Aquesta és la voluntat que volem expressar».

 
El Sr. Ricard Gili manifesta: «És evident que hi votareu en contra, tal com heu dit. Però si
voleu parlar-ne, nosaltres estem disposats. Hi hem portat un punt de partida que creiem
que és bo per a Riudoms. El govern i Junts per Riudoms avui no l’accepta però el que
evidencia és que a través d’aquesta pressió que avui exercim aconseguim aquest fruit: que
almenys estigueu disposats a parlar-ne».

 
El Sr. Alcalde manifesta: «Com que no hi ha més intervencions en aquest punt (si un grup
demana la paraula també la hi podem oferir), portem a votació la moció número 1, però
abans volem deixar constància en l’ordre del dia que s’incorpora el regidor del PSC José
Manuel Hernández. Benvingut al plenari».

 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.
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El Ple de l'Ajuntament acorda, amb el vot a favor dels Srs. Ricard Gili, Carme Cros, Maria
Teresa Basora, Arnau Salvat i Enric Jódar.; i amb el vot  en contra dels Srs. Núria Mas,
Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep Maria Bages, José Manuel
Hernández i l’Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció.

Fets

En data 22 d'agost de 2019 el grup municipal d'ERC-AM ha presentat una moció per a ser
tractada en el proper Ple ordinari.

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l'article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que "en els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta
d'òrgans de la  corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la
part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva
regulació, la participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i
mocions". 
 
Segons l'article 97.3 del Reglament d'organització i funcionament de les  entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és "la proposta que se
sotmet directament a coneixement del Ple a l'empara del que preveu l'article 91.4 d'aquest
Reglament. Es pot formular per escrit o oralment".

En conseqüència, :NO S'ACORDA

ESTIMAR la moció presentada pel grup municipal d'ERC-AM per tal que el pregoner de la
festa major de Sant Jaume i la persona que inaugura la Fira de l'Avellana siguin escollits
amb consens i prioritzant persones representatives i la igualtat dona-home.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM PER POSAR EN MARXAR7. 
UNA CAMPANYA DE CIVISME PER REDUIR LA BRUTÍCIA I LES DEIXALLES A LA VIA
PÚBLICA.

La Sra. Maria Teresa Basora, del grup municipal d’ERC-AM, explica el contingut de la
moció dient: «Pel que fa a la nostra tasca com a regidors, són molts els veïns i les veïnes
de Riudoms que es queixen de la brutícia i de la presència de deixalles a la via pública
(suposo que també es queixen als altres regidors). I parlem sobretot de les situacions
següents: escombraries llençades fora dels contenidors; elements que s’haurien de portar a
la deixalleria municipal dipositats al costat dels contenidors, com ara electrodomèstics,
cadires, matalassos, residus de construcció, etc.; consumir begudes en parcs públics i no
recollir les deixalles generades (llaunes, ampolles, gots, etc.); i llençar a les rieres materials
diversos, com runes de construcció, electrodomèstics o immobiliari en desús. Volem deixar
clar que la responsabilitat directa de totes aquestes accions no és del govern municipal; i
també volem manifestar que en aquesta moció no demanem que s’augmentin els efectius
de persones que es dediquin a netejar als carrers. El que reclamem en aquesta moció és
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posar en marxa una campanya de civisme, amb l’objectiu de reduir la brutícia i les deixalles
a la via pública, i de retruc reduir la despesa de temps i efectius que dedica la brigada
municipal per a netejar els carrers de Riudoms. Pensem que aquesta campanya s’hauria de
basar en la sensibilització i la conscienciació, però no hauria de descartar la possibilitat de
posar multes, tal com recull l’ordenança de civisme de Riudoms. Finalment, volem fer notar
la línia que ja hem explicat en l’anterior moció: que estem oberts a introduir canvis en
aquesta moció, per tal que obtingui el suport de la majoria de regidors i que la campanya de
civisme es pugui fer. La nostra voluntat és fer propostes i, si cal, doncs podem cedir en
alguns punts perquè pugui tirar endavant».

 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Basora, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals.

 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta:
«Bona tarda. Perdoneu-me però vinc del col·legi. Nosaltres ens abstindrem perquè hem de
veure la campanya. Cal conscienciar al poble que sigui una mica més cívic i això no
comporta que l’Ajuntament ho estigui fent malament. Per això ens abstindrem. Sempre hi
ha coses a fer per a poder millorar i en aquest sentit ens abstindrem. Gràcies».

 
El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP-Amunt, intervé i manifesta:
«Volem manifestar que nosaltres estem a favor de la millora del civisme per reduir la
brutícia i les deixalles a la via pública i per això votarem a favor de la proposta. També
tenim algunes consideracions, més que res perquè potser no hem acabat d’entendre el
redactat de la moció. Per tant, tenim una sèrie de propostes que l’equip de govern i el grup
d’Esquerra poden recollir si es considera adient. Primer, creiem que és necessari (o que
podria ser una bona mesura) la creació d’un cos temporal d’agents cívics que elaborin un
estudi de quins són els punts calents d’incivisme, és a dir, els punts on més se concentra
aquesta problemàtica, que es plantegin accions per a aquests punts concrets i que sempre
s’interactuï amb les persones amb caràcter informatiu (amb aquelles que poden tenir
alguna conducta incívica). En segon lloc, creiem que cal senyalitzar mitjançant panells
informatius a tots els parcs de contenidors quins són els tipus de deixalles que s’hi poden
abocar i quines no, i alhora, que s’informi sobre la recollida d’elements voluminosos porta a
porta, i els horaris d’obertura de la deixalleria. No sé si és molt recent o no, però en aquest
punt volem demanar l’aclariment de l’equip de govern: hem vist que al carrer de l’Hort de la
Sorda, al parc de contenidors sí que hi ha un panell informatiu on consta que no es poden
abocar residus fora dels contenidors, i també hi surt la sanció de l’ordenança de civisme.
No ho hem vist en altres zones. Llavors volem preguntar també si això és que només s’ha
fet en aquell punt perquè s’ha detectat com a punt calent o aquesta mesura es vol expandir
a altres tipus de zones del municipi?.

 
Continuem amb les propostes. Cal informar de manera permanent mitjançant el Butlletí d’
Informació Municipal sobre l’existència del servei de recollida de voluminosos i els horaris
de la deixalleria. Tal com he dit abans, no només a la zona contenidors sinó utilitzant tots
els canals d’informació de l’Ajuntament perquè la gent se n’assabenti dels serveis que
actualment existeixen. Pel que fa a la pregunta, doncs la col·locació de cartells dissuasoris
en els punts calents, com podria ser la riera on hi ha uns cartells molt antics, que potser s’
haurien de renovar i actualitzar de manera urgent. En aquest sentit creiem que és important
informar correctament dels serveis existents, és a dir, jo crec que tenim un dèficit d’
informació a la ciutadania pel que fa als serveis que actualment existeixen, o potser no s’
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està fent prou esment en els serveis, els horaris d’obertura, la recollida voluminosos... Per
tant, no és que repulsem o vulguem fer recaure la responsabilitat sobre ningú en concret,
però creiem que l’Ajuntament, fins i tot abans d’aquesta campanya de civisme, ja podria
estar-hi actuant. També ens oferim a col·laborar amb l’equip de govern o amb el grup d’
Esquerra per a desenvolupar aquest tipus de mesures si fos necessari».

 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i manifesta el següent: «Enric, t’agrairia
que la pregunta que has formulat la preguntessis en el torn de preguntes per a així
assegurar-nos que sigui contestada».

 
Tot seguit, dóna la paraula al regidor de Serveis Públics, Sr. Josep Maria Bages Virgili, que
fa la següent intervenció: «Tot i estar d’acord amb la problemàtica que recull la moció, l’
Ajuntament ja té en compte aquestes qüestions i s’estan duent a terme accions per a poder
solucionar-ho, com la col·locació de les noves bateries de contenidors per fomentar el
reciclatge i augmentar la capacitat i així evitar abocaments fora dels contenidors; l’augment
de vigilància i la informació de les sancions als veïns; la campanya de la  (noBona brossa
només és per a fomentar el reciclatge sinó també per a lluitar contra l’incivisme); el pas de
la brigada cada matí per a recollir les deixalles que no estan al lloc correcte i evitar així que l’
efecte d’abocaments cridi a més incivisme; diverses gestions amb l’Agència Catalana de l’
Aigua, els agents rurals i els cossos de vigilància per a reduir aquest incivisme. Com ja
comença a ser costum en aquest plenari, l’oposició presenta propostes en format de moció
sobre feina que ja s’està executant o que es preveu fer-ho segons el programa del govern.
Per tant, no creiem que sigui necessari recollir aquesta qüestió en forma de moció.

 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Bages, i manifesta: «Un cop ha quedat ben
marcat el posicionament de tots els grups municipals, hi ha cap intervenció més?. Ho fem
una altra vegada per l’ordre de representació dels grups».

 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta: «En relació amb la col·locació de noves bateries de
contenidors i la relació que això evita l’incivisme, hem detectat que dos punts, que són els
carrers Salvador Espriu i l’Hort de la Sorda, tenen nous contenidors i aquesta problemàtica
continua succeint. Per tant, no té una relació directa ni és evident que la substitució de
bateries de contenidors no millora o fomenta una altra reacció de la gent davant de l’
incivisme. En segon lloc, ens agradaria que ens expliquéssiu en què consisteix la
campanya de la , quines accions concretes es desenvoluparan i en quinBona brossa
termini, i quina relació tindrà amb la possible disminució de l’incivisme, ja que s’ha comentat
molt i ha sortit a la premsa. Finalment, volem posar èmfasi en una frase que és molt
recurrent en aquest plenari i ja ho era l’anterior legislatura: “Segons el programa de govern,
això ja està pensat, ja està establert i ja està programat”. Si és així, ens agradaria que ens
diguessin quin és el termini en què es volen dur a terme cada una de les accions per tal
que la resta de grups puguem valorar si aquest programa d’execució de les mesures és
suficient o encertat, sinó ens quedem amb que tot està en el programa de govern i en les
agendes de l’equip de govern, però la resta de grups de l’oposició i els ciutadans no sabem
mai quan s’han executat ni com s’han tractat les propostes. Gràcies».

 
La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Bé, responem a la CUP. Estem d’acord
amb totes les mesures que proposeu. De fet, tot el que heu dit ja seria una campanya de
civisme ben orquestrada, es a dir, són moltes mesures que, si les tinguéssim en compte,
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doncs ja faríem una campanya. Nosaltres no hem entrat més en els detalls pel que fa a
altres qüestions de la brossa, com són la recollida selectiva, la millora de la recollida i tots
els problemes que hi poden haver al respecte. Estem d’acord amb tot el que heu dit. Potser
no hem entrat en els detalls i moltes d’aquestes mesures podrien entrar perfectament dins d’
una campanya de civisme com la que proposem».

 
Quant al govern, podríem dir que en aquesta moció no ha volgut barrejar els aspectes de la
millora en la recollida i la recollida selectiva perquè al principi deien que no era un problema
del que fa l’Ajuntament amb els seus mitjans. Sinó que el que demanem és fer una
campanya de civisme que comportés altres mesures que de moment no estem veient que s’
estiguin fent, encara que és cert que aquests darrers dies s’ha posat algun pedaç pel que fa
a l’amenaça de les sancions en els cartells d’alguns contenidors. Pensem que, pel que la
gent ens diu, necessitem aquesta campanya de civisme. De fet és un assumpte que ens
comenten cada cinc minuts (no exagero) i llavors estem oberts a fer modificacions que es
puguin recollir en aquesta moció perquè sigui més consensuada.

 
El Sr. Alcalde respon dient: «Molt bé. Agrairíem, doncs, que cada cinc minuts sonés el
telèfon del regidor de Serveis Públics i li expliquéssiu on hi ha la incidència, perquè ens
ajudaríeu a poder-la solucionar d’immediat. Tinc constància que cap regidor del plenari ha
comunicat al regidor de Serveis Públics cap incidència que s’hagi trobat. Cap comentari
més? Segueixo, és un comentari per part meva. Pel que fa a la comunicació als serveis, hi
estic d’acord. Sempre es pot millorar i sempre ho podrem fer tots millor. No sé si el servei
de recollida de voluminosos que ofereix l’Ajuntament de Riudoms està ben comunicat o no,
però cada dia penja el cartell de complet. Ja té prou feina i m’estranya que els veïns i les
veïnes no ho coneguin (o almenys així ho dieu). Quant a la instal·lació de contenidors nous,
hi estem d’acord. El govern no està dient que no comparteixi la problemàtica, de fet hem
passat de sis bateries amb les cinc fraccions, a 16 (potser vaig errat perquè ho estic dient
de memòria). Per tant, n’hem augmentat molt més el volum de capacitat i, si hi ha més
volum, està clar que l’incivisme no serà zero però hi ha més volum on dipositar més coses.
Això és l’únic que hem de fer. Per descomptat que no és una acció que ho soluciona, però
és una acció que suma per a poder millorar».

 
El Sr. Alcalde manifesta: «El torn de paraula està demanat i el donarem. Continuem amb el
mateix ordre». I dóna la paraula als portaveus dels grups municipals.

 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta: «Sí. Efectivament som conscients que s’ha augmentat
la bateria de contenidors de les fraccions. De fet, la CUP ja va fer aquesta proposta en l’
anterior legislatura i s’hi va votar en contra. Ara sembla que s’ha anat en aquesta direcció i
felicitem l’equip de govern perquè creiem que era necessari. Nosaltres no hem vinculat l’
incivisme amb el fet que hagin més o menys contenidors. Això ho va fer el Regidor de
Serveis Públics. Vull dir, que quedi clar que nosaltres no hem fet aquesta relació. Entenem
que hi ha més bateries de contenidors i això és positiu per a la recollida selectiva, però no
estem barrejant l’incivisme amb la recollida selectiva almenys en aquesta moció».

 
El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «Pel que fa a cada cinc minuts, si els regidors de
govern no tenen les trucades... Jo crec que el que la Teresa volia expressar era que es
tracta d’una problemàtica gairebé constant. Qualsevol regidor, tant si està al govern com si
no, si voleu rebre les demandes, una proposta que fem (ja la podem repetir a l’apartat de
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precs i preguntes): Habiliteu els canals comunicatius que permetin al ciutadà fer aquest
. I sitipus de queixes o de propostes, que finalment són propostes en benefici de Riudoms

voleu, en aquest canal podeu habilitar els vostres telèfons mòbils per si la ciutadania no els
coneix i voleu que us truqui a tots cada cinc minuts. Insistim: aquesta moció no és contra el
govern. És evident que el govern i de segur que cap ciutadà dels que hi ha aquí es
dediquen a tirar deixalles insistentment fora dels contenidors. Tampoc és una moció en
contra de les mesures que fa el govern (que quedi claríssim), i de fet volgudament és una
moció centrada en el civisme (hi ha una reflexió darrera d’aquesta moció que està centrada
en civisme) i no en la i la recollida selectiva. Considerem que hi ha unaBona brossa 
problemàtica i intentem atacar-la. Potser hi ha altres maneres complementàries d’atacar-la?
També, però insistim en la campanya de civisme i, tal com ha dit a l’Enric, nosaltres no hem
fet una relació en aquesta moció entre la , les bateries de contenidors i laBona brossa
campanya de civisme. Nosaltres no l’hem fet. Insistim: ara mateix a Riudoms no s’està fent
cap campanya de civisme per a reduir la brutícia i, que jo sàpia, en el programa electoral de
Junts per Riudoms (en el programa del govern encara no ho sabem perquè és veritat que
acaba d’arrencar el mandat) tampoc hi consta. Si ho posen, doncs ho sabrem. Però no
digueu que s’està fent quan ara mateix a Riudoms no hi ha una campanya civisme. L’únic
que hi ha des que es va fer la junta de portaveus (casualitat o no) són uns cartells que, com
comentava el regidor de la CUP, l’Enric, han aparegut en dos o tres contenidors o alguns
més. No n’hem fet una comprovació però evidencien que hi ha un problema i que hi ha la
necessitat de buscar una solució. Jo crec que tant si ho volem reconèixer com si no, el
problema hi és. Per tant, nosaltres proposem fer una campanya de civisme i evidentment
benvingudes siguin altres mesures que potser ja s’estan fent. Jo no dic que no, eh... Però
ara mateix no s’està fent cap campanya de civisme».

 
El Sr. Alcalde respon dient: «Perfecte. Nosaltres no parlem d’una campanya de civisme
amb un estudi al darrere i un document aprovat per tothom. No hi és, però moltes de les
accions que s’estan fent perquè són obligació del govern i no responsabilitat, i ho prenem
com a tal. Pel que fa a la relació dels contenidors, l’hem fet nosaltres, en tot cas vosaltres l’
heu desmentit. Heu dit que no. Doncs jo dic que sí i no només sóc jo, sinó que ho diuen uns
professionals que s’encarreguen d’aquesta recollida al nostre municipi».

 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, amb l’abstenció del Sr. José Manuel Hernández, amb el vot
a favor dels Srs. Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora, Arnau Salvat i Enric Jódar;
i amb el vot en contra dels Srs. Núria Mas, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit
Albesa, Josep Maria Bages i l’Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció.

Fets

En data 7 de setembre de 2019 el grup municipal d'ERC-AM ha presentat una moció per a
ser tractada en el proper Ple ordinari.

Fonaments de dret

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
6
6
C
D
3
6
8
9
6
F
9
A
4
F
6
1
B
B
E
C
B
9
C
A
0
4
B
5
F
8
3
1
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
1
0
/
0
1
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
0
9
:
0
1
:
5
7

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 15/11/2019 a les 08:02:15 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 15/11/2019 a les 09:57:38



El règim de sessions del Ple es troben determinades en l'article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que "en els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta
d'òrgans de la  corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la
part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva
regulació, la participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i
mocions". 
 
Segons l'article 97.3 del Reglament d'organització i funcionament de les  entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és "la proposta que se
sotmet directament a coneixement del Ple a l'empara del que preveu l'article 91.4 d'aquest
Reglament. Es pot formular per escrit o oralment".

En conseqüència, :NO S'ACORDA

ESTIMAR la moció presentada pel grup municipal  d'ERC-AM per posar en marxar una
campanya de civisme per reduir la brutícia i les deixalles a la via pública.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM EN SUPORT A LES ONGS8. 
QUE TREBALLEN EN EL RESCAT I SALVAMENT AL MEDITERRANI

La Sra. Carme Cros, del grup municipal d’ERC-AM, explica el contingut de la moció dient:
«Aquesta moció té un propòsit senzill i clar, que és que el drama que es viu al Mediterrani
no quedi en l’oblit. El Mediterrani s’ha convertit en una frontera molt perillosa amb més de
14.000 persones mortes des de 2014 i quasi 860 en el que portem de 2019, és a dir, una
catàstrofe humanitària de dimensions equiparables a les d’un genocidi. Tal com aquest
Ajuntament ja ha fet en anteriors ocasions i a proposta de diversos grups, avui volem tornar
a reclamar solucions. En concret, entre els punts de la moció en destaquem tres: primer,
donar suport a les ONG’s que naveguen pel Mediterrani per a rescatar persones i
denunciar la persecució política que reben; segon, reiterar el compromís local com a
municipi d’acollida, posant-nos a disposició del govern de la Generalitat de Catalunya i les
entitats socials que treballen amb persones refugiades; i finalment, exigir al govern de l’Estat
el compliment de la sentència del Tribunal Suprem que el condemna a l’execució del
compromís de reubicació i reassentament acordat i que l’obliguen a tramitar les sol·licituds
d’asil de 19.500 persones».

 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Cros, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals.

 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta:
«La nostra intenció de vot serà favorable. És indiscutible que és un mal que tenim i tot el
que sigui bé per a aquesta gent i per aquestes ONG’s, és bo per a la resta també. Gràcies».

 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta: «Bé, nosaltres hi votarem a favor. Evidentment estem
d’acord amb tot el que exposa la moció. De fet, es van aprovar dues mocions en aquesta
línia durant la legislatura passada. Llavors nosaltres només volem aprofitar el debat per tal
demanar que es facin públics els acords sobre aquesta temàtica: és a dir, si realment s’
aprova doncs que l’Ajuntament, com a mesura de conscienciació, pugui fer públic aquest
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posicionament. Creiem que és positiu i es pot habilitar un espai al web o en els diferents
canals informatius on es publiquin totes les campanyes en què l’Ajuntament de Riudoms
participa, com  o la xarxa de municipis acollidors a nivell deCasa nostra, casa vostra
conscienciació o informatiu. No té més dificultat ni més transcendència, però creiem que és
important. També voldríem saber els acords quant a les dues mocions que es van aprovar
el 2015 i el 2017, si es van dur a terme i en quin estat, si s’ha rebut resposta per part de les
institucions supramunicipals, etc».

 
El Sr. Alcalde respon dient: «Com entendràs, Enric, ara no puc respondre les preguntes.
Per tant, si les formules en el torn de preguntes, i així, ens assegurem que quedin
contestades. Pel que fa al posicionament sobre aquesta moció i de la mateixa manera que
el nostre partit a nivell de país, per descomptat el nostre grup municipal coincideix amb tots
els grups municipals d’aquest plenari a donar tot el suport a les ONG’s que treballen en el
rescat i el salvament del Mediterrani, tal com fa pocs dies vam veure que feia el Parlament
de Catalunya atorgant la Medalla d’Honor a Òscar Camps i a Carola Rackete en
reconeixement a la seva tasca comunitària a través de l’  Per tant, iOpen Arms i Sea Watch.
com no podia ser d’altra manera, el vot d’aquest equip de govern serà favorable».

 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la moció presentada.

Fets

En data 8 de setembre de 2019 el grup municipal d'ERC-AM ha presentat una moció per a
ser tractada en el proper Ple ordinari.

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l'article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que "en els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta
d'òrgans de la  corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la
part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva
regulació, la participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i
mocions". 
 
Segons l'article 97.3 del Reglament d'organització i funcionament de les  entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és "la proposta que se
sotmet directament a coneixement del Ple a l'empara del que preveu l'article 91.4 d'aquest
Reglament. Es pot formular per escrit o oralment".

En conseqüència, :S'ACORDA
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APROVAR la moció presentada pel grup municipal d'ERC-AM en suport a les ONGs que
treballen en el rescat i salvament al Mediterrani. amb els següents acords:
 
PRIMER.- Expressar el suport a les ONGs que naveguen pel Mediterrani per rescatar
persones i salvar vides i denunciar la persecució política que reben.
 
SEGON.- Reiterar el compromís local com a municipi d’acollida, posant-nos a disposició del
Govern de la Generalitat de Catalunya i les entitats socials que treballen amb persones
refugiades.
 
TERCER.- Exigir al Govern de l’Estat el compliment de la sentència del Tribunal Suprem
que el condemna a l’execució dels compromisos de reubicació i reassentament acordats i
que l’obliguen a tramitar les sol·licituds d’asil de 19.500 persones.
 
QUART.- Exigir al Govern de l’Estat el compliment de les divuit sentències del Tribunal
Constitucional, del Tribunal Suprem, de l’Audiència Nacional i del Tribunal Superior de
Justícia de Madrid que l’obliguen a transferir a la Generalitat, al llarg del 2019, la
competència i els recursos per a l’acollida de les persones immigrades, sol·licitants d’asil,
refugiades i beneficiàries de protecció internacional.
 
CINQUÈ.- Instar la UE a donar suport econòmic, logístic i legal a les ONG que treballen al
mediterrani rescatant i salvant persones; que dugui a terme polítiques de cooperació,
reconstrucció, econòmiques, de desenvolupament amb els països d’origen que actuïn
sobre l’arrel del problema del drama migratori i que també apliqui polítiques d’acollida
inclusives que garanteixin la subsistència i els drets més bàsics de totes les persones.
 
SISÈ.- Instar al Govern de Catalunya que, en el marc de la política exterior, prengui les
mesures necessàries per tal de defensar els interessos i l’activitat que estan desenvolupant
les ONGs catalanes que treballen en el rescat i salvament al mediterrani.
 
SETÈ.- Comunicar aquests acords a la l’ONG Proactiva Open Arms, a la Conselleria d’
Acció Exterior, Relacions Institucionals i Transparència del govern català, al Parlament de
Catalunya i al govern Espanyol.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP PER A LA PUBLICACIÓ9. 
D'UN INVENTARI DELS FONS DOCUMENTALS DE L'ARXIU HISTÒRIC MUNICIPAL

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP-Amunt, explica el contingut de la
moció dient: «Gràcies. Presentem aquesta moció perquè creiem que des de fa anys potser
no s’han dedicat prou esforços a la gestió i la millora de l’arxiu històric i en els fons
documentals que aquest conté. Creiem que cal posar al dia els instruments de descripció, l’
inventari, els catàlegs i les guies dels fons, comprovant que els documents es troben
físicament al seu lloc segons les vies de consulta existents i actualitzar tots els instruments
de descripció que marquen les normatives actuals. La nostra percepció, després d’haver
parlat amb la gent que té interès per la situació de l’arxiu, és que actualment no es coneix
quins fons documentals posseeix l’Ajuntament, si aquests fons són propis o bé són cedits
per altres persones o institucions. Aquest fet, a banda de perjudicar evidentment la
transparència de la institució, ha dificultat la tasca de persones interessades en consultar el
material de l’arxiu històric. De fet, s’han donat casos en què inicialment els ciutadans, com
que desconeixien l’existència d’informació que hi havia a l’arxiu, feien la consulta a l’
Ajuntament de Riudoms i, després de vàries trameses informatives, s’arribava a la
conclusió que l’Ajuntament de Riudoms no disposava d’aquesta informació o no la podia
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cedir. Per tant, hi havia una pèrdua de temps tan de la persona que es dedicava a la gestió
de l’arxiu com de la persona interessada a consultar la informació. Creiem que la publicació
i la difusió d’aquests instruments de descripció podria estimular i facilitar l’elaboració també
d’articles i estudis relacionats amb la història, la cultura i el coneixement de Riudoms. Amb
aquesta iniciativa no només posem ordre en la gestió municipal d’un servei públic, sinó que
estem estimulant la divulgació i el coneixement sobre el municipi. En referència al que
dèiem del desconeixement sobre l’estat actual de l’arxiu històric, tenim constància gràcies a
la informació que ens hem proporcionat altres persones que l’Ajuntament està en possessió
d’altres fons documentals, que no és la documentació que genera l’Ajuntament, com per
exemple el fons del Jutjat de Pau, el fons de la família Toda o el fons Gaudí.

 
La moció també fa èmfasi en la importància de citar i difondre l’existència de fons
documentals d’altres arxius que poden tenir informació sobre Riudoms. És a dir, proposem
alguns exemples i esperem no equivocar-nos perquè, com dèiem, la informació relacionada
amb els arxius i Riudoms és una mica difícil de trobar o almenys nosaltres no hem sigut
capaços. Per exemple, el cas del fons religiós de Riudoms, que segons ens consta es troba
en l’Arxiu Històric Arxidiocesà de Tarragona, o el fons notarial de Riudoms que es troba a l’
Arxiu Històric de Tarragona. Per tant, seria positiu també que a la mateixa pàgina web on
consta una relació amb el fons documental de l’Arxiu de Riudoms també s’identifiqués o es
pogués fer esment a altres arxius que contenen informació sobre el municipi. També volem
aprofitar el debat d’aquesta moció per a aclarir on es troba el fons d’associacions i entitats
de Riudoms dels segles XIX i XX, ja que no tenim la certesa de si es troba ubicat a l’Arxiu
Municipal o l’Arxiu Històric de Tarragona. De fet, ens consta que l’any 1993 l’Ajuntament va
demanar informació a les entitats locals perquè aquest la custodiés. No se n’ha sabut gaire
més i, remuntant una mica en el temps pel que fa a la tasca del senyor Joan Ramon Corts,
doncs també voldríem saber en quin estat es troba aquest arxiu.

 
Tot i que no és l’abast d’aquesta moció, pensem que en un futur seria positiu i necessari
adequar i millorar la gestió arxivística en relació al material fotogràfic i cinematogràfic, fins i
tot, iniciar un recull de premsa sobre totes les notícies que s’han publicat del municipi. Pel
que fa al material fotogràfic i cinematogràfic, posem alguns exemples que ens costen que
també formen part de l’arxiu històric. Per exemple, la família Toda va lliurar 300 plaques de
vidres negatius de Riudoms dels anys 30; o el fons fotogràfic de la revista L’Om, que
segons ens consta, conté centenars de fotos en paper dels anys 70 més o menys,
organitzades per temàtiques i que també va ser cedit a l’Ajuntament de Riudoms amb la
condició que es pogués escanejar o digitalitzar; o bé les filmacions antigues (recordem fa
uns anys que vam veure en el Reviu Les Places el Riudoms de fa molts anys). Per tant,
aquestes filmacions també deuen existir, i no s’han trobat en els fons de l’Ajuntament o si hi
estan catalogades. En definitiva, pensem que la situació de l’arxiu és totalment
desconeguda per als ciutadans o per a aquells que no hi treballen habitualment, també per
un servidor i suposo que per a la resta de regidors també.

 
Quant a la digitalització, creiem que cal accelerar els treballs per a digitalitzar el màxim d’
informació que sigui possible i, si cal, incrementar la partida econòmica dels pressupostos.
Com es va comentar el dia de la junta de portaveus, es rep una subvenció econòmica de la
Generalitat a través d’un conveni, i també sabem que aquesta subvenció no és gaire
quantiosa, però això no ha de ser una excusa. Creiem que s’ha de digitalitzar i que cal
indexar els treballs per a conservar els documents que es poden fer malbé amb més
recursos econòmics. Per tant, el fet que hagi una petita subvenció no vol dir que l’
Ajuntament ha de dedicar més fons propis. Tot i que l’Ajuntament disposa d’una figura de
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responsable de l’arxiu-biblioteca, a l’acord de la moció nosaltres proposem que es compti
amb el suport d’un arxiver o d’un gestor documental itinerant, perquè creiem que és una
persona que professionalment té més coneixements tècnics i ens podrà guiar per a tornar a
posar ordre i actualitzar tots els instruments de descripció de l’Ajuntament de Riudoms
quant a l’arxiu històric.

 
Finalment, i també aprofitant el debat de la moció ja que estem parlant de l’arxiu històric (no
és cap pregunta concreta que s’hagi de respondre, potser després), doncs que se’ns
expliqui una mica l’estat en què es troba, quines tasques s’han fet en els últims anys, etc.
És a dir, el regidor o la regidora responsable d’aquesta part, suposo de cultura, doncs que
ens expliqui una mica què s’ha fet per part de l’Ajuntament, i d’aquesta manera, com a
mínim, començarem a conèixer alguna cosa més de l’arxiu històric. Per part nostra això és
tot. Gràcies».

A continuació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula als
portaveus dels diferents grups municipals.

El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta:
«Simplement votarem a favor. Creiem que és bo pel poble que tingui aquest arxiu
actualitzat. Molta gent també ens ha comentat el mateix, així que el nostre vot serà
favorable, per part nostra.»

 
El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «La música i el sentit general de la moció ens
encaixen. De fet, el nostre programa electoral aposta per millorar l’arxiu històric municipal i,
per tant, hi votarem a favor. Només volem fer un matís: l’arxiu comarcal que depèn de la
Generalitat té l’obligació de donar suport als arxius municipals que no donen l’abast i
sembla evident que en el cas de Riudoms es necessita aquest suport. Com a punt inicial,
doncs considerem que l’Ajuntament hauria de contactar amb l’Arxiu Comarcal i amb la
Direcció Territorial del Departament de Cultura, ja que depèn d’aquest per a millorar l’arxiu
de Riudoms. Un cop fet això (que no sabem si recentment s’ha fet) i sabent que hi ha la
subvenció... Desconeixem quina relació hi ha en aquest sentit amb l’Arxiu Comarcal, doncs
un cop fet això, caldria plantejar un projecte global».

 
A continuació intervé la Sra. Verònica Torres, regidora de Cultura, que fa la següent
explicació: «Sí. L’Ajuntament de Riudoms sempre ha tingut la voluntat de vetllar per la
conservació del patrimoni i per tant, també de l’arxiu. Per aquest motiu i tenint en compte
que la moció recull de forma ben detallada tots els termes referents a l’arxiu històric
municipal, compartim les tasques que s’hi descriuen: unes tasques que ja s’han fet any rere
any a través dels arxivers locals o bé dels proporcionats per l’Arxiu Comarcal del Baix
Camp. Tot i així, volem deixar constància d’algunes tasques que no es reflecteixen ben bé
en la moció i que s’han realitzat per part de l’Ajuntament: la catalogació dels fons no
finalitza amb els documents de 2001, amb la feina del senyor Corts, sinó que el segon bloc
també es realitza més tard entre 2000 i 2016, per part del arxiver de l’arxiu comarcal in situ
(aquí, al nostre arxiu); l’inventari ja segueix la norma de descripció de l’arxiu de Catalunya,
ja que pel redactat de la moció es pot entendre que no és així (i sí, és així); i durant 2017 i
2018 s’han realitzat tasques de digitalització de tots els documents fins al segle XIX.
Tanmateix, compartim la proposta de la moció de continuar treballant per a actualitzar les
guies de fons i tota la informació disponible als webs corresponents, però volem fer constar
que tots els punts de la moció serien més ajustats a la realitat si parléssim d’actualitzar
enlloc d’elaborar, publicar o incloure. És una feina que ja fa anys que es va realitzant de
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forma molt lenta: fem segons la disponibilitat dels arxivers comarcals, que són persones
que vénen, ens ajuden i a poquet a poquet avancem. Res més».
 
El Sr. Alcalde pregunt si hi ha cap rèplica més per part d’algun dels grups.

 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta: «Agraïm la predisposició a recollir els acords d’
aquesta moció. Efectivament pot ser que alguna cosa de la moció no sigui potser fidedigna
tal com he dit, bé per desconeixement o per la tasca d’haver de buscar tota aquesta
informació. En tot cas, i com deien Esquerra i Junts per Riudoms sobre l’arxiver que va fer
la tasca de categoria fins a 2006, no sé si això està recollit al web d’arxius en línia de la
Generalitat de l’Arxiu Comarcal del Baix Camp. Llavors ho confirmarem. Tanmateix, creiem
que s’ha d’accelerar. És a dir, entenem que hi ha els recursos que hi ha, però el que diem
és que si volem mantenir l’arxiu i no perdre els documents, i mantenir els compromisos que
es van establir amb certes persones que van cedir el fons documental a l’Ajuntament
perquè el custodiés, el pogués cuidar i el pogués difondre... Creiem que, per a mantenir
aquests acords o responsabilitats, cal accelerar i cal fer esforços extra. Doncs s’hauria de
contemplar i la moció va en aquest sentit. De segur que cada any es fa una miqueta, però
pel volum de documentació que té l’arxiu històric de Riudoms i pel volum de documentació
que té l’Ajuntament potser que aquesta miqueta no sigui suficient per a posar-nos al dia.
Per tant, intentem fer un esforç i també que la ciutadania o les persones siguin
coneixedores de l’esforç que està fent l’Ajuntament. És a dir, comuniquem millor tot allò que
l’Ajuntament té, actualitzem de veritat aquests instruments de catalogació si ja existeixen.
Nosaltres pensàvem que eren més antics. Si estan fins a 2006, doncs perfecte. Actualitzem-
los i intentem posar una mica més. Nosaltres volem agrair el suport a la moció i esperem
que, quan s’inicien els treballs, es comuniqui a la resta de grups i es permeti fer-ne un
seguiment».

 
El Sr. Alcalde pregunta: «Cap referència més pel que fa a aquesta moció?». I també
respon: «Insistim: en el primer i el segon punt sobre elaborar i actualitzar, en el nostre cas
entenem que ha de ser «actualitzar» i no «elaborar» perquè això ja està fet. Però sí que és
veritat que votarem a favor d’aquesta moció per a continuar fent la feina al ritme que sigui
possible i també per a continuar incentivant l’arxiu comarcal perquè prioritzi el nostre en la
mesura del que sigui possible, per descomptat, i sense devolució de qualsevol altre arxiu
municipal. Per això el nostre grup hi votarà a favor».

Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la moció, amb la
modificació del redactat en els següents punts:
 
"PRIMER.- Actualitzar una Guia de Fons de l’Arxiu Històric Municipal on hi consti una
relació de cadascun dels fons documentals existents.

SEGON.- Actualitzar un inventari de cadascun dels fons documentals de l’Arxiu Històric
Municipal."

Fets

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
6
6
C
D
3
6
8
9
6
F
9
A
4
F
6
1
B
B
E
C
B
9
C
A
0
4
B
5
F
8
3
1
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
1
0
/
0
1
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
0
9
:
0
1
:
5
7

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 15/11/2019 a les 08:02:15 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 15/11/2019 a les 09:57:38



En data 13 de setembre de 2019 el grup municipal de la CUP ha presentat una moció per a
ser tractada en el proper Ple ordinari.

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l'article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que "en els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta
d'òrgans de la  corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la
part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva
regulació, la participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i
mocions". 
 
Segons l'article 97.3 del Reglament d'organització i funcionament de les  entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és "la proposta que se
sotmet directament a coneixement del Ple a l'empara del que preveu l'article 91.4 d'aquest
Reglament. Es pot formular per escrit o oralment".

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR  la moció presentada pel grup municipal  de la CUP per a la publicació d'un
inventari dels fons documentals de l'Arxiu Històric Municipal, amb els següents acords:
 
PRIMER.- Actualitzar una Guia de Fons de l’Arxiu Històric Municipal on hi consti una relació
de cadascun dels fons documentals existents.

SEGON.- Actualitzar un inventari de cadascun dels fons documentals de l’Arxiu Històric
Municipal. La realització de l’inventari es basarà en la Norma de Descripció Arxivística de
Catalunya . Hi constarà com a mínim, sempre que se’n tingui coneixement, la següent
informació relativa als documents:
- Codi de referència
- Nivell jeràrquic del document relatiu al inventari
- Títol dels document
- Data: Inici i fi
- Indicar si el document es troba digitalitzat o no
 
TERCER.- Per dur a terme els acords PRIMER i SEGON, l’Ajuntament utilitzarà els
recursos econòmics i personals necessaris, prioritzant l’ús d’un arxiver i/o gestor
documental itinerant. En cas que es consideri convenient, es sol·licitarà suport tècnic,
econòmic i/o personal a l’Arxiu Comarcal del Baix Camp, a la Diputació de Tarragona i al
Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya. En el moment d’iniciar els treballs
descrits als acords PRIMER i SEGON, l’Ajuntament informarà als grups municipals de la
duració estimada d’aquests.

QUART.- Publicar la Guia de Fons i l’Inventari del fons documentals de l’Arxiu Històric
Municipal al web i a la seu electrònica de l’Ajuntament de Riudoms en format digital
reutilitzable. Així com, sol·licitar l’actualització de la informació que hi consta al portal
“Arxius en Línia”.

CINQUÈ.- Actualitzar de forma periòdica la Guia de Fons i l’inventari dels fons documentals
de l’Arxiu Històric Municipal per tal de garantir una bona gestió i organització d’aquest.
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SISÈ.- Incloure un espai al web de l’Ajuntament de Riudoms on s’informi de l’existència d’
altres fons documentals no relatius a l’Arxiu Històric Municipal que continguin informació
sobre el municipi de Riudoms.

SETÈ.- Iniciar els treballs descrits als acords PRIMER i SEGON en un termini màxim de
nou mesos.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP EN REBUIG AL10. 
PROJECTE DE LLEI DE CONTRACTES DE SERVEIS A LES PERSONES

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP-Amunt, explica el contingut de la
moció dient: «Evidentment no llegiré tota l’exposició de motius, però sí que faré una breu
explicació perquè la gent que no conegui el projecte de llei de contractes de serveis a les
persones pugui entendre el posicionament de la CUP.

 
Per començar, nosaltres fem una reflexió que és que per analitzar el tarannà d’una llei hem
de mirar què regula, i per tant, veient aquesta llei, el que regula és la gestió privada de
serveis públics. Per tant, nosaltres entenem que això és el manual del neoliberalisme i no
pas la socialdemocràcia en què es pot veure representat el grup d’Esquerra. Per a aclarir
també altres coses, la directiva europea en la qual s’ha basat aquest projecte de llei no
indicava en cap moment que s’hagués de regular el sentit de la gestió de serveis públics de
manera privada, sinó que regulava els serveis públics i després cada estat o cada regió
triava la manera de fer-ho. És a dir, la directiva europea no obligava la Generalitat perquè
gestionés o regulés els serveis públics de forma privada. Per tant, la primera pregunta és
perquè la Generalitat està intentant tirar endavant un projecte de llei que, en lloc de regular
els serveis públics de manera pública, els gestiona de forma privada. Aquesta és la
pregunta principal que la CUP ha llençat tant al Parlament com als diversos municipis on es
presenta aquesta moció. La llei promou l’externalització de la gestió de serveis públics
perquè, a més d’aquells que actualment hi existeixen, s’incrementa l’abast de contractes de
gestió de serveis públics en l’àmbit de la sanitat, com per exemple podria ser pediatria,
cirurgia, ginecologia o psiquiatria; l’educació, en l’àmbit del preescolar; l’educació especial
en els menjadors, o també pel que fa als serveis socials, com ara la recerca de feina, el
benestar i assistència social o els serveis de cures. Per tant, són serveis que la llei proposa
o regula que es gestionin de forma privada quan haurien de ser gestionats i regulats de
forma pública.

 
Per tant, llencem la pregunta: la suposada o mal anomenada “llei Aragonès” servirà per a
millorar la qualitat dels serveis públics? Nosaltres creiem que els empitjorarà. Les empreses
hauran de competir entre elles per a guanyar l’adjudicació del servei i això només és
possible rebaixant el preu, és a dir, rebaixant la qualitat dels serveis o rebaixant les
condicions laborals dels treballadors. I és que la llei segueix posant el focus en el preu del
servei i no en la qualitat. I això, en un servei que bàsicament (com diu la llei) és “de serveis
a les persones”, creiem que no hauria de ser així.

 
També s’ha dit que era una llei per a beneficiar el tercer sector i l’economia solidària.
Nosaltres creiem que no. De fet, algunes entitats han fet arribar al grup de la CUP al
Parlament que el govern ha informat que està treballant en una llei de concertació per tal
que les iniciatives o els agents del tercer sector es puguin acollir a aquest tipus de contracte
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per a la gestió de serveis públics. Per tant, si s’està treballant en una altra llei que es diu “de
concertació per al tercer sector”, és evident que aquesta llei no té els objectius que diu, sinó
que té un altre interès. És el que hem dit abans: privatitzar, millorar o facilitar l’
externalització de serveis públics. Qui guanyarà aquestes licitacions de serveis? Doncs
nosaltres creiem que aquestes licitacions les guanyaran les grans empreses perquè
algunes de les clàusules (sobretot les clàusules de solvència econòmica) són bastant
inassumibles per a les petites empreses. Al final, les petites empreses, les cooperatives o
les fundacions hauran de lluitar contra grans empreses i evidentment guanyaran aquests
contractes més fàcilment que les petites. Per tant, no s’afavoreix ni es protegeix les petites
empreses o les fundacions del tercer sector, ja que guanyaran aquests contractes les grans
empreses de Florentino, etc.

 
De fet, la llei no conté cap article o epígraf que reguli algun element que faciliti l’entrada de
les petites i les mitjanes empreses. Simplement s’estableixen set elements genèrics que s’
anomenen “clàusules de responsabilitat social-corporativa”. Són clàusules molt genèriques,
com per exemple, no tenir relacions financeres en paradisos fiscals. És a dir, per a poder
optar a aquest tipus de serveis, una empresa no hauria de tenir relacions financeres en
paradisos fiscals. Està bé que es digui, però creiem que això ja ni s’hauria de suposar
quant a la gestió de serveis públics per part d’empreses. Aleshores no veiem cap punt de la
llei que pugui afavorir les petites empreses, tal com diu la iniciativa del tercer sector. El que
veiem és aquest contracte el guanyaran les grans empreses que es dediquen a fer negoci
amb els serveis públics.

 
Per això pensem que aquesta llei va més enllà del que ja s’ha fet amb la sanitat quant als
consorcis sanitaris, etc. Doncs s’ha volgut privatitzar una part del sector de la sanitat i
aquesta llei va més enllà encara: no només en el sector de la sanitat, sinó també en l’
educació i els serveis socials. Com he dit abans, la llei posa el contracte de dotació
econòmica per davant del contracte de qualitat del servei i també en trobem en un exemple:
la llei no limita la subcontractació d’empreses. És un altre element més i, com he dit abans,
el que es valora en els contractes que regula aquesta llei és el preu de la licitació o el preu
de l’oferta econòmica. D’una banda, els usuaris pagaran els plats trencats, però d’altra
banda seran els treballadors de les empreses que guanyen aquestes licitacions perquè, al
cap i a la fi, veuran retallades les seves condicions laborals. De fet, ja ho estem veient i ho
estem tractant en diversos plenaris pel que fa a les contractacions, i fins i tot a l’Ajuntament
de Riudoms. Per tant, creiem que aquesta llei no beneficia gens el sector públic i el que
demanem és que l’Ajuntament es posicioni en contra i que la Generalitat canviï aquest
tarannà neoliberal al qual estem malacostumats per part d’Esquerra Republicana des de la
Conselleria d’Economia. Res més».

 
A continuació el Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula als
portaveus dels diferents grups municipals.

 

 
El Sr. Ricard Gili, portaveu del grup municipal d’ERC-AM intervé i manifesta: «Gràcies a les
consideracions, Enric, el grup d’Esquerra votarà en contra de la moció de la CUP. És
evident que no ens posarem d’acord amb una moció d’aquest tipus. Tanmateix, volem fer
dues consideracions: la primera és que la llei de contractes de serveis a les persones no
suposa cap nova externalització, i la segona és que aquesta llei té per objectiu establir les
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condicions de contractes de l’administració per a prestar serveis a les persones. D’aquesta
manera trobem millores com aquestes: es limita el pes del preu en la valoració de les
ofertes fins a un 40 % en els serveis socials i fins a un 30 % en els serveis sanitaris, i s’
estableixen criteris de valoració basats en la qualitat de l’oferta. I una altra cosa: has parlat
un parell de vegades de fer servir l’etiqueta “neoliberal”. Nosaltres no entrarem en aquest
joc d’etiquetes».

 
El Sr. Alcalde intervé i manifesta: «Per no repetir alguna de les aportacions del grup d’
Esquerra, en aquest cas som coincidents. Nosaltres creiem que la llei contra la qual
presenteu aquesta moció no externalitza serveis, cosa que sí que permetia la llei actual,
sinó que regula com han de ser aquestes externalitzacions, prioritzant la qualitat del servei
per davant del preu, o facilitant l’entrada de petites empreses en detriment de grans
corporacions. De fet, el regidor d’Esquerra hi ha ficat algun exemple amb percentatges. Per
tant, nosaltres creiem que aquest projecte de llei té la intenció de perjudicar aquelles
empreses que per exemple tenen treballadors amb sous molt baixos, mentre que l’altra té
la intenció d’afavorir aquelles empreses que ofereixen un servei d’alta qualitat. Per tant el
sentit del nostre vot en aquesta moció serà en contra».

 
El Sr. Enric Jódar respon: «Només perquè no sembli que el posicionament és només de la
CUP, hi ha un grup de treball en contra d’aquesta llei, entre els quals hi ha l’AFAPAC. De
fet, la legislatura passada també es van discutir unes propostes de l’AFAPAC en contra del
servei de menjador. Per tant, veiem com els moviments socials continuen oposant-se a
certes iniciatives legislatives del govern de la Generalitat. I no és només la CUP, sinó que hi
ha sectors socials vinculats a serveis públics que continuen dient que les iniciatives
legislatives de la Generalitat no van a favor dels serveis públics d’aquest país, i per tant no
n’és un. Entenem que hi hagi una disparitat de criteris ideològics, però no volem que sembli
que aquesta moció és únicament de la CUP en contra el govern, sinó que hi ha
recolzaments socials d’altres iniciatives relacionades amb el sector públic que també
defensen els posicionaments que avui traslladem. De fet, aquesta moció és fruit del treball
amb aquests col·lectius.

 
Pel que fa a les condicions laborals i a qui beneficia aquesta llei, és evident que tenim
criteris diferents sobre a qui beneficia aquesta llei. Ho veurem amb el temps. De tota
manera ja ho hem dit: la llei, entre d’altres, no limita la subcontractació i la subcontractació
és una de les mil coses que ara mateix afecta i precaritza els treballadors. Per tant, no
entenem com això pot ser beneficiós per als treballadors o les empreses que es presentin
als contractes. Per a les empreses evidentment sí, però per als treballadors d’aquestes
empreses no. Entenem que hi ha una disparitat de criteris, però nosaltres tenim l’obligació
de portar aquesta moció al ple, precisament perquè una de les tasques que ens marquem
tant al parlament com als municipis és defensar els serveis públics. Malgrat que hi hagi
diferències, nosaltres creiem que aquesta llei no beneficia els serveis públics del país».

 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, amb el vot a favor del Sr. Enric Jódar, i amb el vot en
contra dels Srs. Núria Mas, Inmaculada Beatriz Parra, Verònica Torres, Judit Albesa, Josep
Maria Bages, Ricard Gili, Carme Cros, Maria Teresa Basora, Arnau Salvat,  José Manuel
Hernández i l’Alcalde-President, desestimar el contingut de la moció.
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Fets

En data 13 de setembre de 2019 el grup municipal de la CUP ha presentat una moció per a
ser tractada en el proper Ple ordinari.

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l'article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que "en els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta
d'òrgans de la  corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la
part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva
regulació, la participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i
mocions". 
 
Segons l'article 97.3 del Reglament d'organització i funcionament de les  entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és "la proposta que se
sotmet directament a coneixement del Ple a l'empara del que preveu l'article 91.4 d'aquest
Reglament. Es pot formular per escrit o oralment".

En conseqüència, :NO S'ACORDA

ESTIMAR la moció presentada pel grup municipal de la CUP en rebuig al projecte de Llei
de contractes de serveis a les persones.

MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE LA CUP EN DEFENSA DELS11. 
PRODUCTORS DE FRUITA SECA

El Sr. Enric Jódar, portaveu del grup municipal de la CUP-Amunt, explica el contingut de la
moció dient: «La problemàtica i la crisi del sector de la fruita seca a nivell local i territorial
(productors d’avellana, ametlla, garrofa o nou) és ben coneguda per tothom. Aquesta crisi
del sector, la qual és inviable a nivell econòmic, es veu agreujada per la fixació de preus
per part de la Llotja de Reus, la qual creiem que només respon als interessos dels
intermediaris i no va en consonància amb els interessos dels productors o pagesos.

 
Presentem aquesta moció perquè, arran de les protestes que hi va haver el dia 10 de
setembre i que van passar per Riudoms, on els pagesos es van manifestar davant de les
instal·lacions en aquest cas de Crisol de Frutos Secos SAT. S’hi va fer una protesta que va
comptar amb la presència de l’Alcalde, Sergi Pedret, i el regidor d’Agricultura, el senyor
Josep Maria Bages. Un fet que també volem destacar i recordem és que alguns regidors d’
aquest plenari vam assistir a les xerrades tècniques de la darrera edició de la Fira de l’
Avellana on curiosament o per casualitat es van visitar les instal·lacions d’Arboreto i de
Crisol. En aquest sentit creiem que el consistori hauria de deixar sentir-se interpel·lat per
aquestes protestes ja que, si l’Ajuntament compta amb aquestes empreses per a realitzar
activitats al voltant de la fruita seca (cosa que veiem com un fet positiu per a difondre la
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importància de l’avellana pel municipi), també creiem que s’hauria de demanar a aquestes
empreses que tinguin un tracte lleial i just amb els productes riudomencs. És a dir, que
comprin el producte a un preu just permetent que tant el productor com la indústria
agroalimentària puguin obtenir uns beneficis raonables pel seu treball.

 
Aquesta problemàtica, que ha estat denunciada reiteradament pel sector mitjançant la Unió
de Pagesos o altres organitzacions sindicals agràries, cal que tingui una resposta
institucional contundent i efectiva. Recordem que l’any 2016 el govern de la Generalitat va
dir que aprovaria un decret per a considerar la producció de l’avellana un sector d’interès
estadístic i enduriria els controls que cotitzen a la Llotja de Reus. Dos o tres anys després
no veiem que aquesta iniciativa hagi tingut gaire efecte en la mesura que observem com la
problemàtica s’està veient reproduïda. D’altra banda, el passat 2018 es va crear una taula
del sector amb la voluntat de fer un pla estratègic de valorització de l’avellana. Llavors, i és
un dels dos punts de la moció, creiem que l’acord hauria de reflectir que l’Ajuntament de
Riudoms hauria d’instar a la Generalitat i altres institucions superiors, per a executar les
demandes del sector, i sobretot hem de trobar un punt de concertació on es pugui resoldre
aquesta problemàtica que ja és recurrent quant a la crisi dels preus i la poca valorització del
preu de l’avellana local vers altres productes d’altres països. És això».

 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula als portaveus dels
diferents grups municipals.

 
El Sr. José Manuel Hernández, portaveu del grup municipal del PSC, intervé i manifesta:
«Finalment hi votarem a favor perquè sóc patidor i la família també, per aquesta moció. Per
la nostra part som favorables a aquesta moció. Gràcies».

 
La Sra. Maria Teresa Basora, del grup municipal d’ERC-AM, intervé i manifesta: «Per
descomptat que des d’Esquerra, com no podia ser d’altra manera, donarem suport perquè,
tal com s’explica, no pot ser que els productors no tinguin veu ni vot en la fixació del preu i
no pot ser que quedi en mans de quatre grans empreses. A la vegada apostem per
promoure intensament la promoció i el consum de l’avellana. De fet, així es recull en el pla
estratègic per a la valoració de l’avellana presentat pel Departament d’Agricultura i que
encara no fa un any que s’ha desplegat, un pla que per cert es va desenvolupar en l’època
de la consellera Meritxell Serret, que avui és a l’exili a Brussel·les. Des d’aquí aprofitem per
a enviar-li una forta abraçada».

 
El Sr. Alcalde també manifesta: «Només volia dir que em sumava a l’abraçada per a la
consellera».

 
El Sr. Enric Jódar intervé i manifesta: «Efectivament també estem d’acord amb la solidaritat
amb els presos i els exiliats polítics, i sobretot ens agradaria que aquesta moció tingués el
suport de tot el plenari, per a reclamar a la Generalitat que d’una vegada per totes puguem
impulsar aquests plans de valoració i que no siguin mesures a curt termini. Les mesures,
doncs, han de poder garantir la viabilitat econòmica dels productors que actualment es
dediquen al sector, però si volem continuar sent referents o que aquesta regió es pugui
seguir dedicant a la terra, creiem que cal tenir una mirada més a llarg termini i treballar de
fons aquests plans estratègics, i que no siguin de cara a la galeria, sobretot, per poder
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garantir que aquesta terra sempre s’ha dedicat i ha tingut arrels amb l’agricultura, doncs
que la gent que s’hi vol dedicar pugui seguir tenint l’oportunitat de fer-ho. Ja està. Gràcies a
tothom».

 
El Sr. Alcalde intervé i manifesta: «Perdó perquè la meva abraçada ha comptat com a torn
de paraula del grup i qui realment havia de parlar era el regidor d’Agricultura».

 
A continuació intervé el Sr. Josep Maria Bages, del grup municipal de Junts per Riudoms
que manifesta: «Per descomptat, nosaltres votarem a favor perquè sempre estarem al
costat dels pagesos. Crec recordar que has comentat que la setmana passada hi va haver
una manifestació convocada per la Unió de Pagesos on hi havia tres regidors d’aquest
plenari (per cert, tots tres del govern) que van estar al costat dels pagesos. El govern té un
compromís ferm amb els productors de la fruita seca de Riudoms i, a més, tenim contacte
freqüent amb la Unió de Pagesos. Per això ens oferim a ajudar en el que puguem.
Malauradament, l’Ajuntament no pot fer res amb els preus de les llotges».

 
El Sr. Enric Jódar respon dient: «És evident que l’Ajuntament no pot fer res amb el preu de
la Llotja de Reus en cap moment. Esperem que no s’hagi entès així. Els acords no
reflecteixen, només demanen que l’Ajuntament insti la Generalitat (que és l’administració
que té la competència) a posar-hi remei. I respecte al comentari de l’assistència a les
mobilitzacions, efectivament la resta de regidors no hi erem. Jo personalment treballo i no hi
vaig poder ser. Celebro que tingui més disponibilitat o més flexibilitat horària a la seva feina
que jo. En tot cas creiem que el suport es pot manifestar de diverses maneres i nosaltres
hem trobat que la més adient era presentar aquesta moció».

 
La Sra. Maria Teresa Basora respon dient: «Ens hagués encantat poder estar fent suport
als pagesos. Evidentment ens passa el mateix: que les obligacions laborals no ens ho
permeten. De fet, la mobilització es va fer per a protestar davant d’uns empresaris que en
aquelles hores estaven disponibles perquè s’hi pugui protestar, i no a les hores que
nosaltres ja no treballem i podríem estar a la manifestació. Malauradament no hi vam poder
ser encara que ens hagués agradat».

El Sr. Alcalde intervé i manifesta: «No entrarem en qui hi érem i per quins motius no hi
érem. En tot cas, sí que volem reivindicar que tots sabem que alguna cosa costa. Només n’
érem tres i l’altre regidor és qui feia la foto. El regidor Jordi Domingo també hi era, no
només com a regidor sinó com a pagès afectat.

 
Quant a la intervenció que feia el regidor de la CUP deixant entendre que l’Ajuntament està
favor de tothom i que va visitar les instal·lacions d’Arboreto, doncs és una de les empreses
més potents que tenim a Riudoms. Com a Ajuntament estem orgullosos que aquesta
empresa estigui aquí, tot i no estar d’acord amb totes les seves polítiques. Per descomptat
que no estem d’acord amb el preu que paga als nostres pagesos per les avellanes i ells en
són coneixedors. Però això no res té a veure amb que sigui una gran empresa, com també
ho demostren els pagesos del nostre poble ja que molts li porten les avellanes».
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El Sr. Enric Jódar respon dient: «Només remarcar que hem dit que era positiu que l’
Ajuntament tingues col·laboracions amb aquestes empreses. En cap moment hem
discrepat sobre això».
 
Finalitzades les diferents intervencions se sotmet la moció a votació plenària.

 

El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el contingut de la moció.

Fets

En data 13 de setembre de 2019 el grup municipal de la CUP ha presentat una moció per a
ser tractada en el proper Ple ordinari.

Fonaments de dret

El règim de sessions del Ple es troben determinades en l'article 98.e) del Decret Legislatiu 2
/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, que determina que "en els plens ordinaris la part dedicada al control de la resta
d'òrgans de la  corporació ha de tenir una substantivitat pròpia i diferenciada de la
part resolutiva, tot garantint de manera efectiva el seu funcionament i, si escau, en la seva
regulació, la participació de tots els grups municipals en la formulació de precs, preguntes i
mocions". 
 
Segons l'article 97.3 del Reglament d'organització i funcionament de les  entitats locals
(Reial Decret 2568/1986, de 26 de novembre) estableix que la moció és "la proposta que se
sotmet directament a coneixement del Ple a l'empara del que preveu l'article 91.4 d'aquest
Reglament. Es pot formular per escrit o oralment".

En conseqüència, :S'ACORDA

APROVAR la moció presentada pel grup municipal de la CUP en defensa dels productors
de fruita seca, amb els següents acords:
 
PRIMER.- Que l’Ajuntament de Riudoms insti al Departament d’Agricultura de la
Generalitat de Catalunya a iniciar un procés de mediació entre productors i compradors del
sector de la fruita seca, tenint en compte les cooperatives agrícoles, les diferents
organitzacions sindicals de la pagesia i la Cambra de Comerç.

SEGON.- Que l’Ajuntament de Riudoms insti al Departament d’Agricultura de la Generalitat
de Catalunya a tenir la màxima celeritat en la resolució i el pagament dels ajuts per a la
campanya de 2018 i en el desenvolupament del Pla Estratègic per a la valorització de l’
Avellana.

TERCER.- Fer efectius els acords d’aquesta moció abans del 31 de desembre de 2019.
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 ASSUMPTES URGENTS

 PRECS I PREGUNTES

PRECS I PREGUNTES12. 
El Sr. Alcalde manifesta el següent: «Comencem a formular les preguntes en l’ordre que
fem sempre. Per tant, començarà el Sr. José Manuel Hernández amb les preguntes, si n’hi
ha, del grup municipal dels socialistes». El qual manifesta que no en formularà cap. Així
doncs, dóna la paraula al Sr. Enric Jódar, portaveu de la CUP, per si vol fer els precs o les
preguntes, el qual fa la següent intervenció:

 
1/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal de la CUP-AMUNT:

 
1.- Sobre el funcionament de l’arxiu històric municipal:
- Voldríem saber el valor de les subvencions rebudes des de l’any 2015, indicant l’ens de la
subvenció, el valor de la subvenció i el tipus de despesa que s’ha justificat.
-A partir de quin any l’Ajuntament de Riudoms realitza i/o encomana treballs per a la
digitalització de documents? En cas d’encomanar-los a tercers, quina és la institució o
empresa responsable d’aquests treballs?
- Quants documents s’han digitalitzat des de l’inici dels treballs fins ara? En cas de ser
possible, es demana un desglossament per anualitats d’aquesta informació.

 
2.- Pel que fa la gestió i les beques de menjador escolar:

 
- Ens consta que s’ha dit a usuaris del menjador escolar que no poden fer ús del servei fins
al mes d’octubre. Per quin motiu s’ha produït aquest incident?
- Té relació amb la convocatòria de la borsa de monitoratge?
- S’ha ofert algun tipus d’alternativa a les famílies?
- En relació als productes agroalimentaris: quina empresa i/o empreses subministren
productes alimentaris al menjador escolar?
- L’Ajuntament disposa de documents que puguin acreditar que els aliments, com ara la
fruita i la verdura, són de productors de Riudoms i/o el Baix Camp? En cas afirmatiu, quins
són aquests documents?
- Quants alumnes van sol·licitar una beca pel servei de menjador durant el curs 2018-2019?
- Quants usuaris van poder percebre aquest ajut de forma total i parcial?
- Quin import aproximat en termes relatius i absoluts representen aquests ajuts econòmics
respecte al cost del servei del menjador per alumne? En cas que l’Ajuntament no disposi de
les dades, demanem que les sol·liciti al Consell Comarcal per tal de respondre a les
preguntes formulades.
- Els alumnes de la llar d’infants municipal que utilitzen el servei de menjador disposen d’un
ajut econòmic si el necessiten? En cas afirmatiu, de quin ajut es tracta i quina administració
el presta?

 
3.- Quant a l’organització de la Gastrofira:
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- Atès que diversos comerços del poble s’han mostrat sorpresos pel fet que ningú els hagi
informat ni tampoc convidat a participar en l’esdeveniment de la Gastrofira, volem
preguntar: per quin motiu l’Ajuntament de Riudoms no va incloure una clàusula per tal que l’
empresa organitzadora contactés amb tots els restauradors, elaboradors i productors locals
i de proximitat per a informar-los de la iniciativa i convidar-los a participar-hi.
- Demanem a l’equip de govern que expliqui com s’organitza aquest esdeveniment, ja que
uns dies d’abans de començar la fira vam constatar que diversos comerços no tenien cap
tipus d’informació al respecte.

 
4.- Sobre la consulta de la Fira:

 
- Atès que l’equip de govern ha decidit reformular la consulta de la fira. S’ha pensat com
organitzarà la consulta de la fira en properes edicions?
- Quines són les diferents fases del procés de participació ciutadana que es tindran en
compte?
- Tal com hem fet reiteradament en altres ocasions, ens oferim per a dissenyar amb l’equip
de govern els processos de participació ciutadana. Dins d’aquest procés de millora,
demanem que redactin unes bases per tal de delimitar els projectes d’entitats que
actualment es presenten en la consulta de la fira, així com oferir informació més detallada
sobre els objectius d’aquests projectes.

 
5.- Sobre la campanya de la :Bona brossa

 
- Riudoms inicia la campanya de la  aquest mes de setembre. En cas que laBona brossa
campanya tingui èxit, el superàvit de l’Ajuntament de Riudoms es dedicarà a la lluita contra
el càncer. Amb el màxim respecte per les persones que pateixen aquesta malaltia, volem
preguntar: qui, quan i com s’ha decidit que el superàvit es destini a aquesta finalitat?.
- Perquè no s’ha decidit destinar el suposat superàvit econòmic a finalitats relacionades
amb la recollida selectiva, com per exemple realitzar un pla de prevenció de residus o bé un
estudi sobre la implantació del model porta a porta al municipi?

 
6.- Sobre els abocaments incontrolats als contenidors de la brossa:

 
- A la zona dels contenidors pròxims al complex esportiu, i a la residència L’Onada, així
com al carrer Salvador Espriu, s’han produït diversos abocaments incontrolats, així com
alguns enfrontaments entre veïns perquè suposadament algun veí deix la brossa al terra.
Per això volem preguntar: L’Ajuntament és conscient d’aquesta problemàtica?
- Existeix algun registre del servei de vigilants sobre aquest fet? Sabem que el servei de
vigilants ha hagut d’intervenir en alguna discussió.
- Quines actuacions té previst realitzar l’Ajuntament per a evitar aquests fets?.
- Demanem a l’Ajuntament que incorpori senyalitzacions en totes les zones de contenidors
on s’indiquen les sancions administratives corresponents, per tal de dissuadir a la gent d’
aquest tipus de conductes.

 
7.- Sobre l’estat dels camins de la riera de Maspujols:
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- Hem detectat que una de les lleres de la riera de Maspujols, els camins estan en bastant
mal estat. L’Ajuntament s’ha posat en contacte amb l’ACA per tal de millorar l’estat del
ferm?.

 
8.- Sobre l’accés a la Fira de l’Avellana:

 
- Per quin motiu s’ha decidit perllongar en el temps l’entrada de la fira?
- Aquest accés compleix la normativa de senyalització i amplada per a la circulació de
vehicles?
- Quin ha sigut el cost de la seva construcció? Demanem que es desglossi el cost de les
hores de la brigada i els materials de construcció.

 
9.- Finalment, un punt sobre preguntes ciutadanes, ja que no està permès que el públic faci
preguntes en el ple de Riudoms, transmetem les preguntes que ens ha fet arribar a la
ciutadania:

 
- Amb quins criteris es publiquen les notícies de condol per la mort d’una persona en els
canals informatius de l’Ajuntament? Recentment ens hem trobat amb la defunció de la
pedagoga, professora i escriptora Maria Àngels Ollé Romeu i es van fer una notícia i un ban
municipal. I també, de la defunció de l’exregidor Lluís Sarobé, del qual no es va fer cap
esment en els canals de comunicació, ni tampoc en el plenari. Per això suposo que ens han
enviat aquesta qüestió.
- Hi ha previsió per a la reparació de les voreres del carrer de Sant Antoni? Si és així, en
quina data?
- Hi ha previsió per a la reparació del paviment de l’Avinguda Catalunya? Si és així, en
quina data?
- El govern creu que cal defensar el sector de l’avellana o bé s’han de buscar alternatives
de conreu?
- I per acabar, perquè no es deix al públic fer preguntes en el ple municipal de l’Ajuntament
de Riudoms? Gràcies.

 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Jódar, i dóna la paraula al Sr. Ricard Gili,
portaveu del grup municipal d’ERC.

 
2/. Precs i preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM:

 
1.- El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta: «El primer prec que volem fer està lligat amb la
moció sobre la campanya de civisme que hem presentat: Volem demanar les dades de les
multes que l’Ajuntament de Riudoms posa cada any, en el marc de l’ordenança de civisme
siguin del tipus que siguin: per soroll, per brutícia, per no recollir caca del gos, etc. Quantes
sancions es van posar durant 2018? I si les tenen, voldríem les dades desglossades per
anys des de 2015. També voldríem saber si totes les multes que es posen vinculades a l’
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ordenança de civisme s’acaben gestionant. I si no es gestionen, quin és el motiu? També
voldríem les dades de la quantitat d’actuacions que la brigada municipal ha de fer per a
retirar la brutícia i les deixalles dipositades en llocs no apropiats».

 
2.- La Sra. Carme Cros intervé i manifesta: «En l’últim ple vam alertar d’una quinzena d’
abocaments en un tram de la riera de Maspujols, concretament a prop del Mas de la
Calderera i fins a Maspujols. Vam demanar que en un termini d’un
mes aquells abocaments s’haguessin retirat. Doncs a data d’avui, gairebé dos mesos
després, encara segueixen a la riera. Per quin motiu? Volem preguntar quina previsió de
retirada hi ha sobre aquests abocaments i la coordinació que es fa amb l’Agència Catalana
de l’Aigua per a dur a terme aquesta acció?».

 
3.- El Sr. Arnau Salvat intervé i manifesta: «Seguim parlant de civisme. En aquest cas
volem parlar d’animals de companyia i concretament de gossos. A principis de 2019 es va
posar en marxa des de l’Ajuntament una campanya per fomentar la recollida de caques de
gos. Ara que ja ha passat aproximadament mig any, volíem preguntar:
- quin impacte ha tingut aquesta campanya?.
- L’Ajuntament disposa de dades que demostren una millora de la situació? Si les té, ens
agradaria que les faci públiques.
- En definitiva, demanem una valoració sobre els resultats d’aquesta campanya?»

 
Continua dient : «Encara sobre gossos, demanem que en les zones de Riudoms per on
més passegen gossos s’instal·lin màquines expenedores de bosses per a recollir
excrements. Els models haurien de ser sostenibles i complir amb les normes sobre
biodegradació i compostatge. A banda de la recollida d’excrements, un altre element dels
gossos amb un impacte evident sobre l’espai públic, és la seva orina, que genera males
olors i al llarg fa malbé portes, potes dels bancs o faroles. Un exemple el trobem a les
jardineres del nucli antic, on sovint s’hi poden veure pixades de gos. Per això demanem
que l’Ajuntament posi en marxa una campanya de sensibilització per tal que els propietaris
dels gossos s’acostumin a portar una ampolla d’aigua quan el treguin a passejar. D’aquesta
manera, després que els animals orinin, han de tirar aigua sobre la zona afectada i se’n
redueix clarament l’impacte. Pot ser una campanya únicament informativa o també pot
incloure el repartiment gratuït d’ampolles entre els propietaris de gossos, com han fet altres
municipis. En aquest sentit, Reus ha iniciat aquest 2019 una campanya que es diu Jo

, que inclou la distribució d’ampolles entre els propietaris i que tambémullo, tu remulles
contempla multes per aquells que no remullin les miccions dels gossos. Tant la implantació
de les màquines de bosses per a recollir excrements ,com la campanya de les ampolles d’
aigua s’haurien de posar en marxa en el termini d’un any. En definitiva, cal conscienciar els
propietaris de gossos que tenen drets però també obligacions».

 
4.- La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «Un altre prec: ara parlem de l’Hort del
Coques. En l’anterior ple del mes d’agost vam fer un seguit de preguntes sobre la situació d’
aquesta zona i esperem que ens responguin avui. En aquell ple també van demanar al
govern que es convoqués els veïns a una reunió informativa en el termini d’un mes i mig, ja
que els veïns i les veïnes ens denuncien la manca d’informació. Ha passat aquest mes i
mig i els veïns asseguren que ningú s’ha posat en contacte. Per tant, tornem a insistir: si us
plau, convoquin els veïns per a explicar-los quina és la situació actual i de futur de l’Hort del
Coques».
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5.- La Sra. Carme Cros intervé i manifesta: «En la línia del que ha comentat la CUP,
diversos pares i mares tan del Cavaller Arnau com del Beat ens han fet arribar un cert
malestar a conseqüència del menjador escolar, ja que fins a l’octubre no hi havia places.
Tanmateix i pel que sabem, aquest problema ja està resolt i sembla que hi ha places
disponibles, i que la situació s’ha solventat. Arran d’aquesta situació volem preguntar què
és el que ha passat ?, què ha generat aquest malestar i de qui és responsabilitat?. En
aquest sentit, reclamem una bona planificació del servei del menjador, incloent-hi diferents
punts: la gestió del servei, la qualitat dels monitors i la seva formació, i la utilització del
menjador com a espai educatiu».

 
6.- El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «En relació amb el Butlletí d’Informació Municipal
(BIM), l’últim número que s’ha publicat data del mes de febrer, i des d’aleshores no se n’ha
publicat cap més. És cert que pel mig hi ha hagut prohibicions derivades dels períodes
electorals, i per tant, estem parlant de molts mesos (set per a ser exactes). Això encara
sobta més si tenim en compte que en octubre de l’any passat, a pocs mesos de les
eleccions, es va anunciar que el butlletí passava a ser mensual i el govern va argumentar
que així ho recomanava un pla de comunicació que havien fet. En la mateixa línia, en cada
butlletí els diversos grups municipals podem incloure un escrit. El mes de juliol (ja fa dos
mesos) en vam presentar un que encara no s’ha publicat i això implica un risc, ja que el seu
contingut pot acabar quedant caducat i, per dir-ho d’alguna manera, es retallen els drets
dels grups municipals a l’hora de fer una bona comunicació. Tot plegat, podria fer pensar
que la política comunicativa d’aquest govern és confusa. Arran de tot això, preguntem cada
quan publicaran el Butlletí d’Informació Municipal durant aquest mandat?. Segueix sent
vigent el que va recomanar el pla de comunicació o simplement van publicar un butlletí
cada mes perquè hi havia eleccions a la cantonada? També demanem que els articles dels
grups municipals s’entreguin com a màxim un mes abans que el butlletí es reparteixi».

 
7.- La Sra. Carme Cros intervé i manifesta: «Volem tornar a preguntar sobre el nucli antic,
en concret sobre el pla de dinamització del nucli antic que el govern de l’anterior mandat va
portar al ple, per tal de ser aprovat al novembre de l’any passat. Entrarem al mes d’octubre i
aquest pla continua sense estar aprovat. De fet, no sabem en quin punt es troba. En aquest
sentit, el gener d’aquest any, el grup d’Esquerra va presentar un seguit d’al·legacions al pla.
Vuit mesos després encara no s’han resolt i no en sabem res. En el seu dia, ja vam alertar
que el pla del nucli antic era clarament millorable. Ara bé, el que està passant encara és
una mica més preocupant perquè evidencia una paràlisi. Tot plegat, volem fer un prec i una
pregunta. PREC: Demanem que es resolguin de manera immediata les al·legacions sobre
el pla del nucli antic per tal de poder-lo aprovar de forma definitiva. PREGUNTA: Quines
accions té previstes el govern durant aquest mandat per al nucli antic?».

 
8.- La Sra. Maria Teresa Basora intervé i manifesta: «El següent prec és sobre la Setmana
de la Mobilitat. L’Ajuntament de Riudoms participa enguany en la celebració de la Setmana
Europea de la Mobilitat organitzant diverses activitats. Una d’aquestes es fa el dia 21 les 18:
00 h. de la tarda i consisteix en un recorregut pels carrers de Riudoms per a identificar els
punts on hi ha barreres arquitectòniques amb l’objectiu de suprimir-les. Tanmateix, el
dissabte 21 a la mateixa hora s’inaugura el curs de l’Esplai i és evident que pot tenir un
públic similar al que pot haver en aquesta altra activitat que s’organitza per la Setmana de
la Mobilitat. Un cop més repetim la mateixa petició: que es treballi perquè no se solapin
activitats. D’altra banda, hem vist que el recorregut es farà amb l’Alcalde i el regidor de
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Serveis Públics. D’acord amb la moció que vam presentar en el ple de l’1 d’agost, es pot
considerar que aquesta activitat té un caràcter públic i per tant agrairíem una invitació als
regidors de l’oposició perquè tots som l’Ajuntament, i s’ha de generar proximitat amb el
ciutadà».

 
9.- El Sr. Ricard Gili intervé i manifesta: «Ahir es va presentar el PUOSC al Camp de
Tarragona. Es tracta del pla únic d’obres i serveis. El PUOSC és una oportunitat per als
municipis de Catalunya, per a rebre ajuda econòmica de la Generalitat per fer determinats
projectes. De fet, és una eina que no es convocava des de 2011. Riudoms es pot beneficiar
del PUOSC i estem segurs que ho farà. Per això volem preguntar al govern quins projectes
presentarà per a beneficiar-se d’aquesta línia d’ajuts?. Ens agradaria que ens els concretin.
Sabem que la presentació va sortir ahir i que es poden fer sol·licituds fins al 15 de
novembre. De segur que el govern encara no ha tingut temps de definir-ho. En tot cas i
quan ho concreti, ens agradaria que ho comuniqués a la resta grups municipals. Amb això
acabem».

 
A continuació, el Sr. Alcalde intervé i manifesta: «Moltes gràcies. Començo pel final, que
serà més senzill. Pel que fa al PUOSC, informo que tres representants de l’Ajuntament de
Riudoms, entre ells l’alcalde i l’arquitecte municipal, treballen en aquesta presentació. Per
descomptat que aquest pla d’ajuts és d’interès municipal.

 
Pel que fa a la Setmana de la Mobilitat, l’activitat sorgeix a petició d’una persona de
Riudoms amb mobilitat reduïda que ens demanava fer aquesta acció, amb dos
responsables directes de l’Ajuntament de Riudoms. No creiem que tingui cap altre sentit.
Precisament la resta de regidors no hi vindran. Aniran l’alcalde i el regidor, els quals tenen
la competència de desenvolupar les accions.

 
Amb relació a la neteja de les rieres, doncs ho han dit vostès en aquest plenari. És l’ACA,
en tot cas, instin a l’ACA. L’Ajuntament de Riudoms neteja setmanalment i esperem que
ben aviat hi posin una solució. En tot cas, insisteixo que som conscients dels abocaments i
que alguns d’ells ja han estat retirats, tot i que no en la seva totalitat.

 
El projecte de la  té un objectiu social. Per tant, aquí ja determina bastant elBona brossa
projecte i no podem escollir el que vulguem, perquè així s’ha creat (cosa que compartim).
Em sembla bé que sigui així. Després, el projecte ha estat decidit pel grup motor, que són
els alumnes de l’Institut (ho hem comentat alguna vegada).

 
Pel que fa a la consulta a la fira, doncs ja s’ha anunciat. La consulta de la fira ha passat a
ser una consulta només destinada a projectes d’entitats. La participació d’aquest govern ja
serà anunciada en el moment que ho hagi de ser. En tot cas, la consulta de la fira com es
coneixia anteriorment ha desaparegut, és a dir, ja no en forma part. Tanmateix, creiem que
ha de seguir sent un lloc on les entitats tinguin l’opció de rebre aquesta subvenció
extraordinària escollida pels veïns i les veïnes de Riudoms.

 
Pel que fa al menjador escolar de les preguntes dels dos grups municipals, el que ha
passat és senzill d’explicar: la gent que s’ha quedat sense menjador escolar és que no hi
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estava inscrita. Les previsions que el govern fa sobre el menjador escolar són que, segons
les inscripcions, es determina un número de monitors que han de cobrir aquest servei.
Quan comença el menjador ens trobem que hi ha una petició molt més elevada respecte a
les inscripcions. Aleshores, el que s’ha fet és intentar solucionar la problemàtica al més
aviat possible i així ha estat. En dos dies hi hagut solució per a un problema que no ha
estat agradable per a ningú. En tot cas, insisteixo que la previsió del govern quant al
número de monitors és segons les inscripcions. No hi ha res més. Entenem hi ha hagut un
problema i hem actuat ràpidament per a solucionar-lo. Ja està solucionat a dia d’avui».

 
Així mateix el Sr. Alcalde manifesta: «Les altres preguntes es contestaran en el ple
següent. Passem a contestar ara les preguntes formulades en el ple ordinari del dia 1 d’
agost de 2019. Començarem per les preguntes formulades pel grup municipal de la CUP».

 
3/. Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal de la CUP-AMUNT en l’
anterior sessió plenària:

 
3.1/ La Sra. Verònica Torres, regidora de Festes, respon a les preguntes formulades i
relacionades amb la Festa Major de Sant Jaume.

 
- Com s’organitzen els actes conjunts de la Festa Major de Sant Jaume? Entenem per
conjunts que hi participen els col·lectius externs al consistori, com les Ulé Barraques o el
seguici de la Festa Major de Sant Jaume.

 
El actes conjunts s’organitzen en diferents reunions entre l’Ajuntament i les entitats o
col·lectius participants dels diferents actes de la Festa Major, reunions prèvies en les quals
es decideixen temes en comú i posteriorment es fan reunions de valoració.

 
- Quina participació té l’Ajuntament de Riudoms en aquestes reunions?

 
És l’organitzador.

 
- Com es decideix qui prepara la llesca de la Festa Major i el preu que ha de tenir de venda
al públic o com s’ha decidit?

 
Va ser una proposta de l’Ajuntament als bars i restaurants propers de la plaça, ja que és on
es feien els actes. El preu és igual per a tots i es va consensuar amb els bars i els
restaurants participants.

 
- En quines localitats es va repartir el programa? Ens referim a municipis. Amb quin criteri d’
antelació es reparteix amb aquest tipus de publicitat a llocs o indrets de fora del municipi?
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El programa es reparteix a Riudoms, L’Aleixar, Alforja, Almoster, Les Borges del Camp,
Botarell, Castellvell, Maspujols, Montbrió del Camp, Mont-roig del Camp, Riudecanyes,
Riudecols, Vilaplana, Vinyols i els Arcs. Es reparteix en format de flyer un cop es tanca la
impressió de la programació.

 
3.2/ La Sra. Verònica Torres, regidora de Festes, respon a les preguntes formulades en
relació amb la venda del cavall de goma com a element del seguici festiu.

 
- Voldríem saber sota quin criteri es va decidir fer el cavall i no altres elements del seguici
que tenen més antiguitat que aquest, com per exemple el gegant Gaudí?.

 
Durant els primers anys es va creure oportú fer les figures dels gegants el Ton i la Sisca,
per la seva rellevància. A partir d’aquí, l’únic objectiu era tenir tots els elements del seguici
en figures en aquests propers anys.

 
- El preu de venda era de 25 euros. Quin és el cost d’aquesta figura?

 
21,42 amb IVA inclòs.

 
- També voldríem saber quantes unitats se’n van vendre.

 
28.

 
- Som coneixedors que hi ha molta gent que no va poder adquirir aquest element. Llavors
voldríem saber quina previsió es va fer i perquè no s’han posat a la venda més unitats d’
aquest element festiu?.

 
En som coneixedors. La fàbrica en aquell moment només ens va poder servir 30 unitats de
les 300 que hi havia encarregades. En breu es podrà adquirir la resta. Quan ens les portin,
farem la comunicació oportuna perquè tothom les pugui adquirir.

 
3.3/ La Sra. Verònica Torres, regidora de Festes, respon a les preguntes formulades pel
que fa a la samarreta de la Festa Major.

 
- Se n’han fet més unitats de les que s’hi van vendre o eren les que van quedar del
romanent de l’any passat?

 
S’han fet 500 unitats més i s’han afegit al romanent de l’any passat.

 
3.4/ El Sr. Alcalde respon a les preguntes formulades pel que fa al bar del Casal.
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- Com que va ser un assumpte esmentat per part nostra al debat electoral de la campanya,
volem saber des de quan el consistori coneixia el tancament del bar del Casal Riudomenc
per part dels anteriors arrendataris.

 
La comunicació de l’arrendatari sobre el tancament del bar a l’Ajuntament va ser el 28 de
maig.

 
- D’altra banda, també voldríem saber quines diferències ha fet l’Ajuntament amb el nou
arrendatari quant a les condicions i respecte a l’anterior, si s’han mirat opcions de millora
del contracte per a evitar que els nous propietaris o concessionaris tornen a tancar l’espai
al cap d’un temps limitat o bé cessin les activitats.

 
No s’hi va fer cap canvi. La finalització de la concessió per part dels antics arrendataris no
tenia res a veure amb les condicions del contracte. Va ser per qüestions personals.

 
3.5/ El Sr. Josep Maria Bages, regidor delegat de la Fira de l’Avellana, respon a les
preguntes formulades pel que fa a la Gastrofira.

 
- Tot i que aquestes preguntes es respondran un cop passat l’esdeveniment, voldríem
saber qui organitza aquest certamen en el marc de la Fira de l’Avellana?.

 
L’Ajuntament n’era l’organitzador i qui va fer la proposta de les línies mestres del projecte.
Per a contractar externament el servei de creació d’un espai gastronòmic es va fer a través
del perfil del contractant. L’empresa adjudicatària en aquest cas va ser Trofic Consultoria
Ambiental SLU, que tenia l’encàrrec de coordinar i gestionar l’espai.

 
- Com s’ha contactat amb els establiments i els productors agroalimentaris del poble?

 
L’empresa adjudicatària ha contactat amb els productors locals i de proximitat.

 
- I quin ha sigut el criteri per a contactar amb un establiment i no altres?

 
En els plecs de prescripcions tècniques publicats al perfil del contractant, l’Ajuntament, es
demanava que l’empresa adjudicatària sota el seu criteri oferís un mínim de 12 expositors
de restauradors, elaboradors i productors locals i de proximitat, dels quals com a mínim
quatre havien de tenir l’activitat ubicada a Riudoms.

 
3.6/ El Sr. Josep Maria Bages, regidor delegat de l’àrea del Medi Rural, respon a les
preguntes formulades sobre la Riera de Maspujols que van quedar pendents de contestar.
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- Està previst augmentar el control o les sancions?

 
Des de la legislatura passada s’ha incrementat el nivell de vigilància amb una finalitat
dissuasòria.

- També voldríem saber quantes sancions hi ha hagut aquest 2019?.

 
Hi ha hagut quatre sancions per abocaments indeguts.

 
- També voldríem saber si l’equip de govern ha engegat el procediment de neteja de la
zona o almenys si ha instat altres agents competents com l’Agència Catalana de l’Aigua
perquè ho facin?.

 
L’equip de govern té contacte permanent i directe amb l’Agència Catalana de l’Aigua, els
agents rurals i el cos de Mossos d’Esquadra per a intentar solucionar-ho. Tot i això, com a
Ajuntament de Riudoms hem començat a netejar més la riera.

 
- A més, durant aquesta temporada estival hem comprovat que hi ha hagut un augment
significatiu de la presència de conills. Per tant, volem preguntar a l’equip de govern si és
coneixedor d’aquest fet?.

 
Sí.

 
- Aquest fet entra dintre de la normalitat?

 
Sempre a l’estiu, en època de sequera, hi ha un augment de la població.

 
- S’ha contactat amb entitats ecologistes, com per exemple GEPEC, per a esbrinar com s’
hauria de procedir a fi de dissuadir aquests animals?

 
No.

 
- S’ha contactat també amb la Caçadora en cas que sigui aconsellable realitzar una batuda
controlada?

S’ha contactat amb la Caçadora i no ha sigut aconsellable, ja que després de les pluges
baixa considerablement la població.

 
3.7/ El Sr. Alcalde respon a les preguntes formulades pel que fa a la vaixella reutilitzable.
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- Preguntem a l’equip de govern quan pensa incorporar els plats, els coberts, les caixes i el
rentaplats que la CUP va proposar cedir a l’Ajuntament en el passat mes de març.

 
Aquesta cessió està en tràmit. El que l’ha retardada era la decisió de logística d’on s’
ubicaria la instal·lació del rentaplats, per tal que quedés en un espai únic i que les entitats
que utilitzin aquesta vaixella hi tinguin accés. Sembla que falta poc perquè es resolgui, per
tant en les properes setmanes seurem per a escriure aquest conveni de cessió per
incorporar a l’Ajuntament de Riudoms la vaixella reutilitzable.

 
3.8/ La Sra. Immaculada B. Parra, regidora de promoció turística, respon a les preguntes
formulades sobre els panells de la ruta Gaudí.

 
- Voldríem saber amb quina anterioritat s’havia preparat el seu disseny i la redacció dels
textos.

 
Els primers contactes es van fer en desembre de 2018.

 
- Per quin motiu aquests panells contenen errades ortogràfiques de tipografia i alguna dada
incorrecta segons han fet arribar els autors del llibre d’on es treu la informació que hi
consta?

 
La feina es va fer a partir de l’entrevista, la recollida d’informació, la contrastació de
continguts i la posterior supervisió de quatre experts riudomencs en temes històrics i de
Gaudí: un historiador i expert de Gaudí, un consultor i autor de plans estratègics, un expert
en cultura, un investigador, un historiador i un investigador no riudomenc col·laborador de l’
empresa TGD Comunicació, encarregada del disseny i el producte de la ruta. Els textos van
ser revisats per part dels cinc experts i, des del punt de vista ortogràfic i lingüístic, pel
Consorci de Normalització Lingüística del Baix Camp per encàrrec de TGD. Els panells de
les rutes són actualitzables atès que són vinils enganxats a un vidre antivandalisme.

 
3.9/ El Sr. Alcalde respon a les preguntes formulades pel que fa a la consulta de la fira.

 
- Tot i que els veïns encara no saben (llegeixo textualment el que van escriure) així com els
membres d’aquest plenari que no pertanyen al grup de govern, volem preguntar si hi haurà
consulta de fireta o no en aquesta edició. Tenint en compte que la resposta d’aquesta
pregunta tindrà lloc una vegada ja s’hagi realitzat la consulta, ens avancem i pregunten
amb quin criteri s’ha publicat aquesta consulta entre els riudomencs. Quina ha sigut la seva
participació? S’ha contactat amb totes les entitats locals per a la seva participació?

 
Perfecte. Com a membre del plenari de l’Ajuntament de Riudoms, em sembla una falta de
respecte utilitzar aquests termes per a formular aquesta pregunta. Tanmateix, contestarem.
En aquesta edició s’ha tractat com ja hem informat abans i (així es quedarà): per escollir
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només els projectes d’entitats locals per a ser dotats amb una aportació econòmica
extraordinària. S’ha contactat amb totes les entitats per a participar-hi, encara que a dia d’
avui no n’hi ha dades comptabilitzades de participació.

 
3.10/ La Sra. Immaculada B. Parra, regidora d’Esports, respon a les preguntes formulades
en relació amb la food truck o furgoneta que hi ha instal·lada a la zona esportiva del pavelló
municipal.

 
- Voldríem saber si aquest tipus d’instal·lació de venda de productes alimentaris, si s’ha
arribat a un acord amb el concessionari del bar del camp de futbol o amb la persona que
regenta aquest establiment, i si aquest acord és públic i es pot consultar o no?.

 
És un acord privat entre el concessionari del bar i l’entitat esportiva CD Riudoms.

 
4/. Respostes a les preguntes formulades pel grup municipal d’ERC-AM en l’anterior sessió
plenària:

 
4.1/ El Sr. Alcalde respon a les preguntes formulades pel grup municipal d’Esquerra sobre l’
Hort del Coques.

 
- Qui és l’actual propietari de l’edifici dels pisos que està sense habitar? Quina relació té l’
Ajuntament amb aquest propietari? Quan va ser l’última vegada que hi va parlar per a
intentar desbloquejar la situació? Quin pla té l’actual govern per a desbloquejar la situació
existent a l’Hort del Coques?. Quines mesures inclou aquest pla per tal de pal·liar les
conseqüències negatives sobre els veïns? Quan té previst el govern d’informar-ne als
veïns? Quina va ser la última vegada que el govern es va reunir amb els veïns afectats? Els
actuals regidors d’Esquerra ens hi vam reunir recentment i som conscients de la manca d’
informació que tenen els veïns i el seu malestar.

 
Quant a les preguntes, esteu parlant tota l’estona d’una situació bloquejada quan realment
no és així, i menys encara bloquejada per l’Ajuntament. Intentarem contestar les preguntes
i fer un resum de l’estat actual de la situació.

 
En el seu moment, l’Ajuntament, conjuntament amb els veïns, pren la decisió de dividir en
dos polígons l’àmbit de l’Hort del Coques per tal que els propietaris majoritaris inversors en
aquells moments, poguessin desenvolupar un àmbit privat sense afectar els veïns i les
veïnes de Riudoms propietaris minoritaris de l’àmbit i que aquests poguessin prendre la
decisió desenvolupar la seva part en el moment que ho creguessin oportú i de forma
independent. En tot moment l’Ajuntament assumeix el paper d’administració que acull
aquest àmbit en el seu terme municipal, sent decisió només dels propietaris de l’àmbit i no
de l’Ajuntament, en el moment en què es vol desenvolupar. L’actual propietari de l’edifici de
l’edifici de pisos és el Sareb, el qual ha estat en contacte amb l’Ajuntament durant últims
mesos perquè vol desenvolupar el seu polígon de l’àmbit, gràcies a la decisió presa anys
abans l’Ajuntament, per a dividir a la zona en dos polígons diferents. Doncs, actualment el
desenvolupament de l’àmbit no afecta els veïns de Riudoms. En l’última reunió amb aquest
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Alcalde President

Sergi Pedret Llaurado

Secretari

M.Carme Alcoverro Beltran

propietari va ser en el mes de maig passat, per a facilitar els tràmits i poder tirar endavant la
urbanització del seu polígon. Pocs dies després d’aquesta reunió, els veïns i veïnes i els
propietaris de la segona fase de l’àmbit, van ser informats de tots aquests últims tràmits
personalment per l’Alcalde i amb voluntat de l’Ajuntament de continuar acompanyant els
veïns en les seves necessitats mentre s’urbanitzi el polígon adjacent.

 
4.2/ El Sr. Josep Maria Bages, regidor delegat de la Fira de l’Avellana, respon a les
preguntes formulades en relació amb la fira i el comerç local.

 
- Només falten vuit dies perquè comenci la fira i tenim constància que hi ha diversos
comerços locals que encara no han rebut cap resposta a la petició que van fer per ser-hi
presents. Per què succeeix una cosa així?

 
Tots els comerços locals tenen cabuda gratuïta a la Fira de l’Avellana i són informats i
convidats a participar-hi. Per a fer-ho, han de presentar la sol·licitud d’inscripció a les
oficines de l’OAC.

 
4.3/ La Sra. Verònica Torres, regidora de Festes, respon a les preguntes formulades en
relació amb la inauguració de la Fira de l’Avellana.

 
- Eren conscients del posicionament polític del senyor Díaz-Cacho Campillo quan van
decidir que inaugurés la fira? Van pensar en el malestar que aquesta decisió ja està
generant en molts riudomencs?

 
Quan es va decidir que la persona que havia d’inaugurar la Fira de l’Avellana fos el senyor
Díaz-Cacho Campillo, es va fer com a representant de tot el poble de La Solana i no pas
com a polític individual. Tot i així, i un cop conegut el seu posicionament polític, es va
consensuar amb ell que la fira fos inaugurada pel President del Consell Comarcal del Baix
Camp.

 

I no havent-hi més preguntes ni més punts en l’ordre del dia, s'alça la sessió a l'hora i el llco
indicats al començament, de la qual s'estén aquesta acta, que signa l'alcalde, amb mi, la
secretària, que certifico.
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MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM A L’AJUNTAMENT DE 
RIUDOMS PER TAL QUE EL PREGONER DE LA FESTA MAJOR DE SANT JAUME I LA 
PERSONA QUE INAUGURA LA FIRA DE L’AVELLANA SIGUIN ESCOLLITS AMB 
CONSENS I PRIORITZANT PERSONES REPRESENTATIVES I LA IGUALTAT 
DONA-HOME 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Atès que a Riudoms hi ha dos esdeveniments del calendari festiu, cultural i de 
promoció econòmica que tenen un fort impacte, com són la Festa Major de Sant 
Jaume i la Fira de l’Avellana. 
 
Atès que aquests dos esdeveniments inclouen la presència de figures públiques 
d’una especial rellevància: 

- en el cas de la Festa Major de Sant Jaume existeix la figura del pregoner: 
persona encarregada de donar el tret de sortida a aquest esdeveniment a 
través d’un discurs públic i solemne i també de l’encesa de la tronada. 

- en el cas de la Fira de l’Avellana existeix la figura de la persona que 
inaugura aquest certamen. Ho fa a través d’un discurs públic i solemne i 
també tallant la cinta que es col·loca a l’entrada de la Fira. 

 
Atès que aquestes dues figures -pregoner de la Festa Major de Sant Jaume i 
persona que inaugura la Fira de l’Avellana- tenen un pes simbòlic destacat i que, 
per tant, seria òptim que representin a una part majoritària dels riudomencs i que 
la seva elecció generi el màxim consens possible. 
 
Atès que a Riudoms tenim persones representatives dels àmbits vinculats a la 
Festa Major de Sant Jaume i la Fira de l’Avellana, àmbits com el cultural, 
l’associatiu, l’agrícola, el gastronòmic, el comercial, etc. 
 
Atès que en ple segle XXI cal avançar amb fermesa cap a la igualtat 
d’oportunitats dona-home i tenint en compte que la Fira de l’Avellana, després de 
39 edicions, encara no ha estat mai inaugurada per una dona. 
 
Per tots aquests motius, el grup d’ERC-AM a l’Ajuntament de Riudoms proposa 
l’adopció dels següents acords. 
 

ACORDS 
 
Primer. L’Ajuntament de Riudoms es compromet a escollir amb consens polític i 
social el pregoner de la Festa Major de Sant Jaume i la persona que inaugura la 
Fira de l’Avellana. En concret, l’elecció d’aquestes dues figures haurà de tenir, 
com a mínim, el suport de dues terceres parts del regidors de l’Ajuntament de 
Riudoms.  
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Segon. L’Ajuntament de Riudoms es compromet a prioritzar persones 
representatives per al conjunt de riudomencs a l’hora de triar el pregoner de la 
Festa Major de Sant Jaume i l’escollit per inaugurar la Fira de l’Avellana, ja que es 
tracta de dues figures amb un pes simbòlic destacat. Això inclou: 

- persones que viuen a Riudoms o que, tot i no residir-hi, hi tenen un vincle 
especial. 

- persones amb un rol institucional rellevant en entitats, administracions 
públiques, etc. 

 
Per norma general es prioritzaran persones representatives dels àmbits vinculats 
a la Festa Major i la Fira: cultural, associatiu, agrícola, gastronòmic, comercial, 
etc.  
 
Tercer. L’Ajuntament de Riudoms es compromet a prioritzar la igualtat 
dona-home en l’elecció del pregoner de la Festa Major de Sant Jaume i la 
persona que inaugura la Fira de l’Avellana. Això implica que, per exemple, al llarg 
d’un període de 10 anys, aquestes figures haurien de recaure en cinc ocasions en 
una dona i en cinc ocasions en un home. A la vegada, tenint en compte la nul·la 
presència històrica de dones a l’hora d’inaugurar la Fira, es promourà la 
discriminació positiva envers la dona. D’altra banda, si el pregó o la inauguració 
els fan dues o més persones de manera conjunta, es buscarà que entre elles hi 
hagi tant dones com homes.  
 
Quart. L’Ajuntament de Riudoms es compromet a implementar els acords descrits 
en aquesta moció en l’edició del 2020 de la Festa Major de Sant Jaume i de la 
Fira de l’Avellana. 
 
Cinquè. L’Ajuntament de Riudoms es compromet a informar d’aquest acord en el 
proper Butlletí d’Informació Municipal que publiqui. 
 
 
Riudoms, 21 d’agost de 2019 
 
 
 
 
Ricard Gili Ferré 
Regidor-Portaveu del Grup Municipal ERC-AM 
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MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM A L’AJUNTAMENT DE 
RIUDOMS PER POSAR EN MARXA UNA CAMPANYA DE CIVISME PER REDUIR LA 
BRUTÍCIA I LES DEIXALLES A LA VIA PÚBLICA

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atès que hi ha diverses zones de Riudoms que sovint són focus de deixalles i 
brutícia a la via pública. Algunes d’elles són les següents:

- Parcs de la zona del Campàs i rieró de Santa Eulàlia
- Zona de les restes romanes
- Zona de davant l’Institut Joan Guinjoan
- Entorn immediat de la biblioteca municipal
- Aparcament proper a la biblioteca municipal (darrera l’Epicentre Gaudí)
- Contenidors situats al costat del camp de futbol (carrer de l’Hort de la 

Sorda)
- Contenidors situats a l’inici del Coll d’en Boch (encreuament de 

l’avinguda Montbrió amb el carrer Sant Julià)
- Zona del darrera del carrer Sant Julià, tocant al camí del Recreo
- Les dues rieres que transcorren per Riudoms: la de Maspujols i la 

d’Alforja

Atès que els motius que generen aquests focus de deixalles i brutícia són 
diversos. Alguns dels més comuns són:

- dipositar escombraries fora dels contenidors habilitats
- dipositar al costat de contenidors elements que s’haurien de portar a la 

deixalleria municipal: cadires, electrodomèstics, matalassos, residus de 
construcció, etc.

- consumir begudes -molt sovint alcohòliques- en parcs públics i zones 
similars i no recollir les deixalles generades (llaunes, ampolles, gots, etc.).

- llençar directament a la via pública restes de productes alimentaris que es 
consumeixen al carrer (llaunes, embolcalls, bosses, etc.)

- llençar a les rieres materials diversos: runa de construcció, 
electrodomèstics, mobiliari en desús, etc.

Atès les molèsties que aquestes deixalles i brutícia generen (males olors, 
insalubritat, impacte visual, degradació general de l’entorn, etc.) i les queixes 
recurrents que, per tant, generen per part de molts riudomencs.

Atès que altres ajuntaments han posat en marxa accions, encara que siguin 
petites, per intentar reduir l’incivisme. És el cas d’un municipi proper com Les 
Borges del Camp, que en bateries de contenidors que s’utilitzaven de manera 
incorrecta ha instal·lat un cartell que alerta que “Això no és un abocador” i que 
convida a dipositar determinats materials a la deixalleria.

Atès que en breu Riudoms s’afegirà al projecte comarcal de la ‘Bona Brossa’ -
que implica que els diners estalviats per l’augment de la recollida selectiva es 
destinin a programes socials i de salut per al mateix municipi- i que en aquest 
projecte hi tenen un paper destacar els alumnes de l’Institut Joan Guinjoan.
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Atès un seguit d’elements que estan recollits a l’Ordenança de civisme i 
convivència ciutadana de l’Ajuntament de Riudoms -aprovada el 2012- i que 
reproduïm a continuació:

- Els ciutadans tenen el dret de gaudir dels espais públics en condicions 
adients d’higiene, seguretat ambiental, sonoritat i tranquil·litat.

- Està especialment prohibit: llençar a terra puntes de cigarret, xiclets, 
closques de pipes, papers, embolcalls, menjar o altres residus similars 
que embrutin la via; dipositar objectes, escombraries i/o altres residus 
(matalassos, electrodomèstics, mobles, joguines, etc.) en llocs públics o 
fora dels contenidors habilitats a tal efecte. 

- És prohibida la venda, el subministrament i el consum de begudes 
alcohòliques de qualsevol tipus a la via i als espais públics, especialment
en parcs i jardins, llevat dels espais expressament reservats per a 
aquesta finalitat, com terrasses.

- L'Ajuntament, en la mesura de les seves possibilitats, i per tal 
d’aconseguir una bona efectivitat de les normes i potenciar les activitats 
cíviques, posarà els mitjans que siguin necessaris per facilitar al màxim 
l’observança dels preceptes que conté aquesta ordenança, així com la 
seva difusió.

- Les infraccions tipificades per aquesta ordenança seran sancionades 
amb multes:
a) Infraccions lleus: multes de 50 € fins a 750 €
b) Infraccions greus: multes de 751 € fins a 1.500 €
c) Infraccions molt greus: multes de 1.501 € fins a 3.000 €

ACORDS

Primer. L’Ajuntament de Riudoms es compromet a posar en marxa una 
campanya de civisme amb l’objectiu de reduir la brutícia i les deixalles a la via 
pública. Principals elements de la campanya:

- Prioritzarà la sensibilització i conscienciació. En aquest sentit:
○ informarà de com realitzar correctament accions que ara es fan de 

manera inadequada. Per exemple, explicarà amb claredat quins 
elements no s’han de llençar als contenidors i, en canvi, sí que 
s’han de portar a la deixalleria municipal.

○ inclourà el sobrecost que té per a l’Ajuntament de Riudoms la 
retirada de brutícia i deixalles en zones inapropiades.

○ donarà a conèixer a fons el servei de deixalleria municipal i també 
la recollida gratuïta de mobles i trastos vells al carrer, just davant 
del domicili on viu la persona que se’n vol desprendre.

○ es valorarà incloure la figura d’educadors per explicar les bones 
pràctiques a seguir en les zones de Riudoms amb més brutícia i 
també a col·lectius determinats.

- Tot i prioritzar la sensibilització i conscienciació, no s’oblidarà que 
l’Ajuntament de Riudoms -tal com recull la seva Ordenança de civisme- té 

A
q
u
e
s
t
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
é
s
 
u
n
a
 
c
ò
p
i
a
 
a
u
t
è
n
t
i
c
a
 
d
e
l
 
d
o
c
u
m
e
n
t
 
e
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
 
o
r
i
g
i
n
a
l
 
c
u
s
t
o
d
i
a
t
 
p
e
r
 
A
j
u
n
t
a
m
e
n
t
 
d
e
 
R
i
u
d
o
m
s
.
 
P
o
d
e
u
 
v
e
r
i
f
i
c
a
r
 
l
a
 
s
e
v
a
 
a
u
t
e
n
t
i
c
i
t
a
t
 
a

t
r
a
v
é
s
 
d
e
l
 
s
e
r
v
e
i
 
d
e
 
v
a
l
i
d
a
c
i
ó
 
d
e
 
l
a
 
S
e
u
 
E
l
e
c
t
r
ò
n
i
c
a
 
d
e
 
l
'
E
n
s
 
a
m
b
 
e
l
 
C
V
E
 
6
6
C
D
3
6
8
9
6
F
9
A
4
F
6
1
B
B
E
C
B
9
C
A
0
4
B
5
F
8
3
1
 
i
 
d
a
t
a
 
d
'
e
m
i
s
s
i
ó
 
1
0
/
0
1
/
2
0
2
0
 
a
 
l
e
s
 
0
9
:
0
1
:
5
7

SIGNAT ELECTRÒNICAMENT PER:
CPISR-1 C Maria Carmen Alcoverro Beltran el dia 15/11/2019 a les 08:02:15 i Sergi Pedret Llauradó - DNI ** (SIG) el dia 15/11/2019 a les 09:57:38



la potestat de sancionar les infraccions que es produeixen en aquest 
àmbit.

- Posarà el focus en aquelles zones de Riudoms que acumulen més brutícia
i deixalles a la via pública.

- Tractarà de manera específica els abocaments en rieres, ja que responen 
a casuístiques determinades, generen un clar impacte sobre el medi 
ambient i requereixen de solucions concretes.

Segon. L’Ajuntament de Riudoms es compromet a elaborar la campanya de 
civisme amb la participació dels agents locals rellevants en l’àmbit de la 
conscienciació sobre brutícia, deixalles i medi ambient. En aquest sentit, 
treballarà especialment amb i per als col·lectius infantils i juvenils, en línia del que 
ja es fa amb el projecte comarcal de la ‘Bona Brossa’. 

Tercer. L’Ajuntament de Riudoms es compromet a posar en marxa aquesta 
campanya de civisme en un termini de nou mesos. 

Riudoms, 7 de setembre de 2019

Ricard Gili Ferré
Regidor-Portaveu del Grup Municipal ERC-AM
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MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D’ERC-ACORD MUNICIPAL DE
L’AJUNTAMENT DE RIUDOMS EN SUPORT A LES ONGs QUE TREBALLEN EN
EL RESCAT I SALVAMENT AL MEDITERRANI

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Atès que el Mediterrani s’ha convertit en una frontera molt perillosa, amb més de 14.000
persones mortes des del 2014 i 859 aquest 2019, segons l’Organització Internacional per a
les migracions. És a dir, una catàstrofe humanitària de dimensions equiparables a les d’un
genocidi. 

Atès que per a solucionar  el  problema és urgent  establir:  corredors humanitaris  segurs;
programes de reassentament i reubicació; vies legals i segures, com l’expedició de visats
humanitaris segurs i visats acadèmics.

Atès  que  davant  aquesta  situació,  diverses  ONGs  com  Open  Arms,  Sos  Méditeranée,
Metges Sense Fronteres i Sea Watch naveguen pel mediterrani buscant vaixells a la deriva
per rescatar persones i salvar vides. Es tracta d’una tasca que és responsabilitat directa de
les institucions europees i dels estats membres, però que aquests no sols incompleixen amb
el seu deure, sinó que en ocasions dificulten quan la realitzen les ONGs.

Atès que aquestes organitzacions estan patint una forta onada de criminalització per part de
molts estats europeus,  impedint  que atraquin  als  seus ports,  amb la immobilització dels
vaixells,  amb l’amenaça de multes i amb acusacions de tràfic de persones i organització
criminal, que ha portat a detencions com la de la capitana del Seawatch 3, Carola Rackete.
En aquest sentit, diversos països tenen previstes multes, com per exemple l’Estat Espanyol,
de fins a 900.000 euros en cas que s'intenti rescatar persones.

Atès que l’article 98 de la Convenció de les Nacions Unides sobre el Dret del Mar respecte
als deures de prestar auxili implica directament els estats:  

1.- Tot Estat exigirà al capità d'un buc que:

a) presti auxili a tota persona que es trobi en perill de desaparèixer en el mar; 
b) es dirigeixi  a tota la velocitat  possible a prestar auxili  a les persones que

estiguin en perill, quan sàpiga que necessiten socors i sempre que tingui una
possibilitat raonable de fer-ho;

c) en cas d'abordatge, presti auxili a l'altre buc, a la seva tripulació i als seus
passatgers i, quan sigui possible, comuniqui a l'altre buc el nom del seu, el
seu port de registre i el port més pròxim en què farà escala. 

2.- Tot Estat riberenc fomentarà la creació, el funcionament i el manteniment d'un
servei de cerca i salvament adequat i eficaç per a garantir la seguretat marítima i
aèria i, quan les circumstàncies ho exigeixin, cooperarà per a això amb els Estats
veïns mitjançant acords mutus regionals. 

Atès que el Govern de la Generalitat ha expressat en diverses ocasions la voluntat d’acollir
persones refugiades, declarant Catalunya com a port segur i oferint els ports gestionats per
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l'empresa pública Ports de la Generalitat per a l'arribada de vaixells que realitzen tasques de
salvament  a  la  Mediterrània.  Aquest  acord  inclou  també  la  creació  de  la  Comissió
Interdepartamental  Ports  Segurs,  que  ha  de  vetllar  per  l'acolliment  d'aquests  vaixells,
coordinar l'assistència i gestionar també les actuacions per assegurar l'acolliment. 

Atès que el Parlament de Catalunya també ha expressat el seu suport a les ONGs que
treballen per rescatar persones al mediterrani, a través de diverses mocions, com l’aprovada
el  25 de juliol.  A  més,  va  aprovar  donar  la  Medalla  d’Honor  a Òscar  Camps,  fundador
d’Open Arms i a Carola Rackete, capitana del Seawatch 3, com a mostra de suport a la
seva tasca.

Atès que el des del món municipal -també des de l’Ajuntament de Riudoms- s’ha reiterat el
compromís amb mocions i  declaracions a favor de l’acollida,  posant  a disposició de les
ONGs i govern recursos per acollir a les persones refugiades. En aquest sentit, l’anterior
mandat el Ple de l’Ajuntament de Riudoms va aprovar per unanimitat les següents mocions:

- Moció per donar suport a la Xarxa de Municipis Acollidors i exigir a la Generalitat i al
govern  espanyol  un  increment  del  recursos  per  ajudar  les  persones  refugiades
(novembre de 2015).

- Moció  d’adhesió  al  manifest  ‘Casa  nostra,  casa  vostra’  per  demanar  a  les
administracions i institucions un paper més actiu a favor de l'acollida de persones
refugiades i migrants a Europa (març de 2017).

Per tots aquests motius, el Grup Municipal d’ERC - Acord Municipal proposa al Ple d’aquest
Ajuntament l’aprovació dels següents

ACORDS

PRIMER.- Expressar  el  suport  a  les  ONGs que  naveguen  pel  Mediterrani  per  rescatar
persones i salvar vides i denunciar la persecució política que reben.

SEGON.- Reiterar el compromís local com a municipi d’acollida, posant-nos a disposició del
Govern de la Generalitat  de Catalunya i  les entitats socials que treballen amb persones
refugiades.

TERCER.- Exigir al Govern de l’Estat el compliment de la sentència del Tribunal Suprem
que el condemna a l’execució dels compromisos de reubicació i reassentament acordats i
que l’obliguen a tramitar les sol·licituds d’asil de 19.500 persones.

QUART.- Exigir  al  Govern de l’Estat  el  compliment  de les divuit  sentències del  Tribunal
Constitucional,  del  Tribunal  Suprem,  de  l’Audiència  Nacional  i  del  Tribunal  Superior  de
Justícia  de  Madrid  que  l’obliguen  a  transferir  a  la  Generalitat,  al  llarg  del  2019,  la
competència i els recursos per a l’acollida de les persones immigrades, sol·licitants d’asil,
refugiades i beneficiàries de protecció internacional.

CINQUÈ.- Instar la UE a donar suport econòmic, logístic i legal a les ONG que treballen al
mediterrani  rescatant  i  salvant  persones;  que  dugui  a  terme  polítiques  de  cooperació,
reconstrucció, econòmiques, de desenvolupament amb els països d’origen que actuïn sobre
l’arrel del problema del drama migratori i que també apliqui polítiques d’acollida inclusives
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que garanteixin la subsistència i els drets més bàsics de totes les persones.

SISÈ.- Instar al Govern de Catalunya que, en el  marc de la política exterior,  prengui les
mesures necessàries per tal de defensar els interessos i l’activitat que estan desenvolupant
les ONGs catalanes que treballen en el rescat i salvament al mediterrani.

VUITÈ.-  Comunicar  aquests  acords  a  la  l’ONG  Proactiva  Open  Arms,  a  la  Conselleria
d’Acció Exterior, Relacions Institucionals i Transparència del govern català, al Parlament de
Catalunya i al govern Espanyol.

Riudoms, 8 de setembre de 2019

Ricard Gili Ferré
Regidor-Portaveu del Grup Municipal ERC-AM
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MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) PER A 
LA PUBLICACIÓ D’UN INVENTARI DELS FONS DOCUMENTALS DE L’ARXIU 

HISTÒRIC MUNICIPAL  
 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El fons municipal de Riudoms conserva els documents produïts i rebuts per l'Ajuntament de              
Riudoms en l'exercici de les seves funcions, des de l'any 1316 fins a l'actualitat. A més,                
també conserva altres fons que integren el patrimoni documental del municipi, com per             
exemple fons religiosos, del 1578 al segle XIX; fons judicials, del segle XVI al segle XX; fons                 
d'associacions i entitats, s. XIX-XX; i diversos fons personals, entre d’altres. 
 
La primera ordenació de part del fons documental va tenir lloc l'any 1963 de la mà del                 
secretari de l'Ajuntament Eusebi Giró Andreu amb la col·laboració del funcionari municipal            
Miquel Llorens d'acord amb l'alcalde Rossend Bonet Bertran. Fruit d'aquesta actuació el Ple             
del 15 de novembre de 1964 va aprovar una llista amb una primera classificació temàtica de                
part del fons.  
 
L'any 1982, Joan Josep Carrion i Joan Ramon Corts van decidir realitzar el catàleg de l'arxiu                
com a treball de curs per a una assignatura del departament d'història contemporània de la               
delegació universitària de Tarragona. El resultat d’aquest treball va ser un inventari que             
abasta del segle XIV fins l'any 1939 plasmat en el llibre El fons documental de l'Arxiu                
Històric Municipal de Riudoms (S. XIV-1939).  
 
Posteriorment, el 18 d'abril de 1986, el Departament de Cultura de la Generalitat de              
Catalunya i l'Ajuntament de Riudoms varen signar el conveni de creació de l'Arxiu Històric              
de Riudoms el qual va quedar adscrit funcionalment a l'esmentat departament. Des            
d'aleshores, l'Arxiu Històric de Riudoms ha format part de la Xarxa d'Arxius Històrics de la               
Generalitat de Catalunya. 
 
Més endavant, l’any 1993, Joan-Ramon Corts Salvat va realitzar tasques d'arxiver           
municipal, desenvolupant la tasca de gestió, classificació i catalogació del fons documental            
de l’Arxiu Històric fins l’any 2001. 
 
Atès que el 7 de setembre de 2015, el Departament de Cultura va subscriure un conveni                
amb l'Ajuntament de Riudoms mitjançant el qual es reconeix l'Arxiu Històric com a altra seu               
de I'Arxiu Comarcal del Baix Camp. Atès que l’any 2016 es va signar un nou conveni basat                 
en l’anterior on es concreten les obligacions que aquest reconeixement comportava per            
ambdues parts: 
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- El Departament de Cultura es va comprometre a lliurar a I'Arxiu Històric de Riudoms              
el programari de descripció d'arxius que permet el tractament i descripció de tota la              
documentació custodiada i facilita I'accés i la difusió per Internet del patrimoni            
documental del municipi de forma global. 
 

- El Departament de Cultura es va comprometre a transferir a l'Ajuntament de            
Riudoms per a la gestió de l'Arxiu Històric de Riudoms, la dotació econòmica que li               
correspon de l'assignada en el pressupost de la Generalitat de Catalunya per al             
funcionament dels arxius comarcals i les seves seus. 

 
- L'Arxiu Històric de Riudoms, en qualitat d'altra seu de l'Arxiu Comarcal del Baix             

Camp, es podia acollir als ajuts atorgats anualment pel Departament de Cultura als             
arxius que conformen la Xarxa d'Arxius Comarcals de la Generalitat de Catalunya,            
per a la realització de projectes de restauració i de digitalització de documents en el               
marc de l'anomenat PIa Bruniquer. 
 

- L'Ajuntament de Riudoms tenia l’obligació d’adequar el Sistema d'Informació de          
l'Arxiu Històric de Riudoms al Sistema Corporatiu de la Generalitat de Catalunya. 

 
Atès que l’Ajuntament té l’obligació de vetllar per la conservació del patrimoni del municipi              
(històric, cultural, arquitectònic, etc). 
 
Atès que la plantilla del personal laboral de l’Ajuntament de Riudoms disposa d’una figura              
de responsable d’arxiu i biblioteca. 
 
Atès que l’Ajuntament de Riudoms està rebent suport tècnic i/o econòmic d’administracions            
superiors com el Consell Comarcal o el Departament de Cultura per tal de garantir el               
funcionament de l’Arxiu Municipal així com de realitzar els treballs de digitalització de             
documentació. 
 
Atès que al lloc web de l’Ajuntament de Riudoms, concretament a la pàgina referent a l’Arxiu                
Històric, es referencia al lloc web d’arxius en línia Arxiu de Fons no ingressats de l'Arxiu                
Comarcal del Baix Camp - FONS ACBC282-17 / Ajuntament de Riudoms, on s’hi pot trobar,               
degudament classificada, una part de la documentació existent relativa al municipi. 
 
Atès que actualment els ciutadans que desitgen consultar documentació de l’Arxiu Històric            
han de presentar una instància adreçada a l’Ajuntament on hi ha de constar els documents               
que es volen consultar.  
 
Atès que s’han donat casos en que, inicialment, els ciutadans desconeixen l’existència            
d’informació i documentació relativa al seu interès causant múltiples correspondències entre           
la persona que sol·licita informació i l’Ajuntament. 
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Atès que el procés de consulta i cerca d’informació de l’Arxiu Històric Municipal per part dels                
ciutadans es podria agilitzar i millorar amb la publicació d’una guia de fons i un inventari més                 
extens i actualitzat de cadascun dels fons documentals de l’Arxiu. Atès que aquesta millora              
també produirà un benefici en la gestió del dia a dia de l’Arxiu per part dels treballadors i                  
treballadores de l’Ajuntament. 
 
Atès que la publicació i difusió d’aquests instruments de descripció de l’Arxiu Històric             
Municipal podria estimular i facilitar l’elaboració d’articles i/o estudis relacionats amb la            
història, la cultura i el coneixement de Riudoms. 
 
Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de                
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS: 

   
PRIMER.- Elaborar i/o actualitzar una Guia de Fons de l’Arxiu Històric Municipal on hi consti               
una relació de cadascun dels fons documentals existents. 
 
SEGON.- Elaborar i/o actualitzar un inventari de cadascun dels fons documentals de l’Arxiu             
Històric Municipal.  
 
La realització de l’inventari es basarà en la Norma de Descripció Arxivística de Catalunya. Hi               
constarà com a mínim, sempre que se’n tingui coneixement, la següent informació relativa             
als documents: 

- Codi de referència 
- Nivell jeràrquic del document relatiu al inventari 
- Títol dels document 
- Data: Inici i fi 
- Indicar si el document es troba digitalitzat o no 

 
TERCER.- Per dur a terme els acords PRIMER i SEGON, l’Ajuntament utilitzarà els recursos              
econòmics i personals necessaris, prioritzant l’ús d’un arxiver i/o gestor documental           
itinerant. 

En cas que es consideri convenient, es sol·licitarà suport tècnic, econòmic i/o personal a              
l’Arxiu Comarcal del Baix Camp, a la Diputació de Tarragona i al Departament de Cultura de                
la Generalitat de Catalunya. 

En el moment d’iniciar els treballs descrits als acords PRIMER i SEGON, l’Ajuntament             
informarà als grups municipals de la duració estimada d’aquests. 

QUART.- Publicar la Guia de Fons i l’Inventari del fons documentals de l’Arxiu Històric              
Municipal al web i a la seu electrònica de l’Ajuntament de Riudoms en format digital               
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reutilitzable. Així com, sol·licitar l’actualització de la informació que hi consta al portal “Arxius              
en Línia”. 

CINQUÈ.- Actualitzar de forma periòdica la Guia de Fons i l’inventari dels fons documentals              
de l’Arxiu Històric Municipal per tal de garantir una bona gestió i organització d’aquest. 

SISÈ.- Incloure un espai al web de l’Ajuntament de Riudoms on s’informi de l’existència              
d’altres fons documentals no relatius a l’Arxiu Històric Municipal que continguin informació            
sobre el municipi de Riudoms. 

SETÈ.- Iniciar els treballs descrits als acords PRIMER i SEGON en un termini màxim de nou                
mesos.   

 

 

CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR 

Riudoms, 8 de setembre de 2019 

Enric Jódar Ciurana 

Portaveu del Grup Municipal de la CUP a l’Ajuntament de Riudoms 
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MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) EN 
REBUIG AL PROJECTE DE LLEI DE CONTRACTES DE SERVEIS A LES 

PERSONES 
 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Els darrers anys hem vist com s’acceleraven múltiples processos de privatització dels            
serveis de titularitat pública. La submissió de les institucions públiques, com ara el conjunt              
dels ajuntaments, als objectius d’estabilitat de deute, dèficit i despesa han facilitat i potenciat              
múltiples processos privatitzadors. La priorització de les necessitats dels mercats financers           
a les necessitats de les persones, amb una significativa i greu contenció de la despesa               
pública, o instruments legislatius com LRSAL que obliguen als ajuntaments a acreditar            
l’eficiència econòmica i la sostenibilitat financera per internalitzar serveis però no a la             
inversa, esdevenen un instrument afilat a favor de la privatització dels serveis de titularitat              
pública.  
 
Això no és casualitat. Amb l’esclat de la bombolla immobiliària, moltes de les grans              
empreses que es van dedicar a especular amb l’habitatge com Sacyr o ACS, van veure               
reduïda la seva rendibilitat i van trobar una suculenta font d’ingressos en els serveis públics               
alhora que unes institucions disposades a posar la catifa vermella. En d’altres paraules, la              
provisió de serveis públics per satisfer les necessitats bàsiques de les nostres vides han              
esdevingut un nínxol de mercat més per aquelles que fan de les nostres condicions de vida                
el seu negoci particular. 
 
Així, la privatització dels serveis públics ha afectat seriosament la qualitat de serveis tan              
essencials com la Sanitat, l’Educació, o l’atenció social entre molts d’altres. Aquests serveis             
que són els que han patit amb més virulència les retallades. No és cap casualitat que siguin                 
serveis que en moltes ocasions s’ocupen de treballs de cura, d’envelliment i dependència, 
treballs que són necessaris pel desenvolupament de la vida. Aquests serveis, solen ser             
intensius en mà d’obra i amb plantilles altament feminitzades i precaritzades. 
 
En comptes de blindar aquests serveis a la titularitat, gestió i provisió pública, els successius               
Governs de la Generalitat han anat regulant la possibilitat de que aquests siguin privatitzats              
mitjançant diferents fórmules, amb iniciatives legislatives que volen posar cara amable a            
unes privatitzacions que són injustificables des d’un punt de vista del bé comú. 
 
El projecte de llei de contractes de serveis a les persones n’és un exemple paradigmàtic.               
Introduir clàusules socials, ambientals o de gènere en la contractació administrativa, és            
necessari, però no serveix de res sinó aprovem prèviament iniciatives legislatives que            
blindin determinats serveis a la gestió directa. És una fal·làcia que amb la introducció              
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d’aquestes clàusules s’expulsen les grans empreses i menys quan les administracions ni tan             
sols tenen capacitat fiscalitzadora sobre el compliment dels plecs de condicions           
administratives i tècniques. Enlloc de regular, aquest tipus de mesures esdevenen           
imprescindibles per legitimar i potenciar aquelles empreses que, com dèiem, fan de les             
nostres condicions de vida el seu negoci particular. Aquesta llei no només permetrà que es               
consolidin les privatitzacions ja existents sinó que a més en permetrà de noves. Estableix              
nous objectes d’externalització i regula com han de ser aquestes externalitzacions via            
contractació administrativa, una modalitat que comporta necessàriament l’obtenció d’un         
benefici econòmic directe o indirecte a favor de la concessionària. En cap cas la nova llei                
garantirà vides dignes. 
 
La llei del departament d’economia regula com les empreses han de fer negoci amb els               
nostres drets fomentant la desigualtat en l’accés als serveis, la competitivitat entre            
empreses que va directament lligada a la rebaixa de la qualitat del servei i la precarització                
de les condicions laborals de les treballadores. 
 
Si la intenció és apostar per uns serveis 100% públics o per una gestió comunitària sense                
donar llargues mànigues a la mercantilització dels serveis públics, una llei que reguli la              
contractació pública hauria de ser l’última prioritat. En tot cas, hauria d’anar acompanyada             
de mecanismes i recursos de control que assegurin l’efectiu exercici de les prerrogatives             
que atorga la legislació als poders adjudicadors davant de l’incompliment reiterat dels plecs             
de condicions per part de les empreses concessionàries. En cap cas ens trobem davant              
d’una llei que ens doti d’aquests mecanismes i recursos de control. 
 
Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de                
Riudoms l’adopció dels següents ACORDS: 
 
PRIMER.- Rebutja públicament el projecte de llei de contractes de serveis a les persones. 
 
SEGON.- Defensa públicament els serveis 100% públics com a motor d’activació econòmica            
i com la única via per garantir drets de caràcter universal. 
 
TERCER.- Insta al Parlament de Catalunya a impulsar una iniciativa legislativa que blindi la              
titularitat, gestió i provisió de tots els serveis necessaris pel desenvolupament d’una vida             
digna. 

CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR 

Riudoms, 12 de setembre de 2019 

Enric Jódar Ciurana 

Portaveu del Grup Municipal de la CUP a l’Ajuntament de Riudoms 
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MOCIÓ QUE PRESENTA LA CANDIDATURA D'UNITAT POPULAR (CUP) EN 
DEFENSA DELS PRODUCTORS DE FRUITA SECA 

 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Els productors d’avellana i per extensió de la fruita seca (ametlla, nou i garrofa) viuen una                
crisi endèmica a causa dels preus de venda del producte. Aquest sector, clau per a la                
pagesia local i de la zona del Camp de Tarragona, ja ha mostrat diverses vegades el seu                 
descontentament amb la situació actual. La darrera manifestació pública ha sigut la protesta             
organitzada per Unió de Pagesos aquest 10 de setembre, que també ha passat per              
Riudoms, per tal de demanar a les principals empreses comercialitzadores que comprin a             
preu just. 
 
La principal problemàtica ve marcada per la fixació de preus de la Llotja de Reus, òrgan que                 
depèn de la Cambra de Comerç de Reus i que no compta amb la representació dels                
productors. Aquesta va fixar el preu de l’avellana catalana molt per sota del preu de               
l’avellana provinent d’Itàlia o Turquia, fet que marca un preu de venda per a la pagesia que                 
fa inassumible la viabilitat econòmica del conreu. Cal afegir també a la problemàtica els              
preus per a l’ametlla fixats per la Llotja de Reus, inferiors a altres llotges de l’Estat com la de                   
Murcia o Albacete.  
 
Una adversitat pels pagesos que s’afegeix a la mala collita de la campanya de l’avellana de                
2018, on es va produir una reducció del 80%. Per aquest motiu, el Departament              
d’Agricultura de la Generalitat de Catalunya va obrir una línia d’ajuts als pagesos afectats,              
d’acord amb Unió de Pagesos, tal i com es va fer públic el passat 8 d’agost de 2019. L’acord                   
també contemplava la creació d’una oficina tècnica per gestionar el desenvolupament del Pla             
estratègic per a la valorització de l’avellana. 
 
Alhora, l’Observatori Agroalimentari de Preus del Departament d’Agricultura i els preus de            
referència d’avellana han posat de manifest que les empreses trencadores d’avellana es            
queden de mitjana un 37% del valor de l’avellana comuna en gra que comercialitzen, mentre               
que el pagès en rep el restant 63%. Per tant es constata que amb la fixació de preus per                   
part de les trencadores i les comercialitzadores es posa un preu abusiu per als productors               
però molt lucratiu per als intermediaris, fent que els increments de preu per al client final no                 
reverteixi directament als pagesos.  
 
Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP proposa al Ple de l’Ajuntament de                
Riudoms l’adopció del següent ACORDS: 

   
PRIMER.- Que l’Ajuntament de Riudoms insti al Departament d’Agricultura de la Generalitat            
de Catalunya a iniciar un procés de mediació entre productors i compradors del sector de la                
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fruita seca, tenint en compte les cooperatives agrícoles, les diferents organitzacions           
sindicals de la pagesia i la Cambra de Comerç. 
 
SEGON.- Que l’Ajuntament de Riudoms insti al Departament d’Agricultura de la Generalitat            
de Catalunya a tenir la màxima celeritat en la resolució i el pagament dels ajuts per a la                  
campanya de 2018 i en el desenvolupament del Pla Estratègic per a la valorització de               
l’Avellana. 
 
TERCER.- Fer efectius els acords d’aquesta moció abans del 31 de desembre de 2019. 
 

CANDIDATURA D’UNITAT POPULAR 

Riudoms, 12 de setembre de 2019 

Enric Jódar Ciurana 

Portaveu del Grup Municipal de la CUP a l’Ajuntament de Riudoms 
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